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RADA GMINY GNIEZNO 

 

Protokół nr LXI/2022 
 

z LXI sesji Rady Gminy Gniezno VIII kadencji w dniu 26 stycznia 2023 r.                                   

w sali obrad Urzędu Gminy Gniezno 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji wzięło udział 13 radnych. Nieobecny radny Łukasz 

Ciesielski oraz radny Patryk Dobrzyński.                      

 

 

W sesji uczestniczyli również: 

1. Wójt Gminy Gniezno – Maria Suplicka, 

2. Skarbnik Gminy Gniezno – Lidia Lebizon, 

3. Sekretarz Gminy Gniezno – Hanna  Wrzaskowska, 

4. Kierownik Referatu Gospodarki i Rozwoju – Robert Błoch, 

5. Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gnieźnie – Mariusz Jopa, 

6. Inspektor w Centrum Usług Wspólnych Gminy Gniezno – Renata Olejniczak, 

7. Mecenas – Justyna Nowak. 

 

 

 

  



2 
 

Porządek obrad LXI sesji Rady Gminy Gniezno: 

1. Otwarcie LXI sesji Rady Gminy Gniezno i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z LVII sesji Rady Gminy Gniezno.  

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym, w tym z 

realizacji uchwał.  

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o  działaniach  podejmowanych  w  

okresie międzysesyjnym. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmiany uchwały budżetowej na 2023 r., 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno 

na lata 2023-2030, 

c) określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu 

zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców, 

d) określenia kryteriów uwzględnianych na drugim etapie rekrutacji do przedszkoli i 

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Gniezno, liczby punktów przyznawanych za poszczególne 

kryteria oraz określenia dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia, 

e) zmiany uchwały Rady Gminy Gniezno nr III/18/2018 z dnia 20 grudnia 2018 r. w 

sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

pomocy w zakresie dożywiania, w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci 

zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych oraz określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego lub rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych, dla osób objętych wieloletnim programem wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2018 

– 2023, 

f) szczegółowych zasad przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, w tym 

specjalistyczne usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania, częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, trybu pobierania opłat, z zakresu zadań własnych 

gminy, 

g) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Gniezno, 

h) rozpatrzenia petycji Pana J.K. z dnia 22 lipca 2022 r. dotyczącej utworzenia 

Młodzieżowej Rady Gminy, 

i) rozpoznania petycji Ogólnopolskiego Stowarzyszenia Kominki i Piece w sprawie 

wprowadzenia zerowej stawki VAT na drewno opałowe. 

6. Oświadczenie Rady Gminy Gniezno nr 1/2023 w sprawie wniosków fundacji 

Ogólnopolski Operator Oświaty. 

7. Sprawozdania z realizacji planów pracy Komisji za 2022 r.:  

- Komisja Rewizyjna, 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, 
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- Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego, 

- Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej, 

- Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego. 

8. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych.  

9. Zapytania i wolne głosy.  

10. Zakończenie obrad LXI sesji Rady Gminy Gniezno.   
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Przebieg LXI sesji Rady Gminy Gniezno w dniu 26 stycznia 2023 r. 

 

1. Otwarcie LXI sesji Rady Gminy Gniezno i przyjęcie porządku obrad 

 

Obrady LXI sesji Rady Gminy Gniezno rozpoczęto o godz. 13.07. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Otwieram LXI sesję Rady Gminy Gniezno. Sesja została zwołana 

na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym – Dz. U. z 2023 poz. 

40. 

Witam serdecznie Wójta Gminy Gniezno – Panią Marię Suplicką. Witam Panie i Panów radnych Gminy 

Gniezno, pracowników urzędu, którzy są dzisiaj na sesji, sołtysów naszej gminy oraz wszystkie osoby, 

które obserwują transmisję LXI sesji Rady Gminy Gniezno. 

Szanowni Państwo, według listy obecności w tym momencie na sali jest obecnych 13 radnych.  

Nieobecny jest radny Łukasz Ciesielski i radny Patryk Dobrzyński. Jeżeli to się będzie zmieniało w trakcie 

sesji to będę Państwa o tym na bieżąco informował. Proszę przy okazji o zalogowanie się do systemu 

głosowania. mamy 12 obecnych, 1 radna musiała samochód przestawić, więc jak przyjdzie to będzie 

tożsame, czyli będzie 13 osób, co jest zgodne z listą obecności, którą Państwo podpisali. Dziękuję 

bardzo. Mamy quorum, możemy uchwały dzisiaj podejmować. 

Proszę o wyłączenie urządzeń mobilnych, aby nie przeszkadzały w dzisiejszych obradach. 

Zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym, obrady rady są transmitowane i utrwalane 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Szanowni Państwo radni, porządek obrad Państwo otrzymali w dniu zwołania sesji i jest on wszystkim 

radnym znany. Czy ktoś z Państwa radnych, czy Pani Wójt składa wniosek o zmianę porządku obrad? 

Nadmienię, że zgodnie art. 20 ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym, rada gminy może wprowadzić 

zmiany w porządku bezwzględną większością ustawowego składu rady, a większość bezwzględna jest 

osiągnięta, gdy podczas głosowania liczba głosów za wnioskiem jest większa od sumy głosów przeciw i 

wstrzymujących się. Aby wniosek został przyjęty, liczba osób popierających go musi stanowić więcej 

niż 50% wszystkich głosów. Nie mam zgłoszeń, drodzy Państwo, ale ja składam wniosek o zmianę 

porządku obrad. Otrzymali Państwo wczoraj na maila takie krótkie stanowisko i wnioskuję, żeby 

zmienić porządek obrad w ten sposób, żeby to stanowisko Rady Gminy wprowadzić jako punkt 6, 

natomiast wszystkie pozostałe punkty przesuną się o jedną pozycję dalej. 

Poddaję ten wniosek pod głosowanie, aby Oświadczenie Rady Gminy Gniezno nr 1/2023 umieścić w 

porządku obrad w punkcie 6, a pozostałe punkty się przesuną. 

Poddaję pod głosowanie. Kto jest za wnioskiem radnego Mariusza Nawrockiego – proszę o 

podniesienie ręki i oddanie głosu na pulpicie. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  11 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła wniosek radnego Mariusza Nawrockiego o zmianę porządku obrad 
LXI sesji Rady Gminy Gniezno poprzez dodanie w punkcie 6. Oświadczenie Rady Gminy Gniezno nr 
1/2023 w sprawie wniosków fundacji Ogólnopolski Operator Oświaty 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Generalnie wniosek uzyskał większość bezwzględną – 11 osób 

poparło. Dziękuję bardzo. Poza tym porządkiem, który Państwo otrzymali, będziemy jeszcze 

rozpatrywać oświadczenie Rady Gminy Gniezno. 
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Szanowni Państwo, to by było tyle odnośnie punktu 1 – Otwarcie sesji. Jeżeli do tego punktu nie ma 

pytań to zamykam punkt 1 i przechodzimy do punktu 2 – Przyjęcie protokołu z LVII sesji Rady Gminy 

Gniezno. 

 

2. Przyjęcie protokołu z LVII sesji Rady Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Protokół był umieszczony na stronie internetowej i nikt z Państwa 

radnych nie wniósł uwag. jeżeli nikt z Państwa teraz nie ma uwag do tego protokołu to uznaję, że 

wersja, która została umieszczona na stronie internetowej jest wersją obowiązującą. Jest to protokół z 

LVII sesji. 

Dziękuję bardzo, zamykam punkt 2 i przechodzimy do punktu 3 – Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno 

z pracy w okresie międzysesyjnym, w tym z realizacji uchwał. 

 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym, w tym z realizacji 
uchwał 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Oddaję głos Wójtowi Gminy – Pani Marii Suplickiej. Do obrad 

dołączyła formalnie trzynasta radna – Pani Przewodnicząca Kamila Butrymowicz. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, przedstawiam sprawozdanie z okresu 

międzysesyjnego. 

Od 2 stycznia nastąpiła zmiana w obsłudze transportu zbiorowego. Mamy nowego przewoźnika 

obsługującego przewozy pasażerskie. Kursowanie autobusów odbywa się w dni powszednie od 

poniedziałku do piątku, również w ferie zimowe i wakacje letnie. Szczegółowy rozkład jazdy jest 

dostępny na stronie Urzędu Gminy Gniezno. Przyglądamy się cały czas funkcjonowaniu dowozów. 

Pewne drobne korekty cały czas następują. 

27 grudnia obchodziliśmy święto narodowe zwycięskiego Powstania Wielkopolskiego. Stało się to też 

kolejny raz okazją do rozdania flag powstańczych – 100 flag powędrowało do mieszkańców naszej 

gminy.  

30 grudnia odbyły się uroczystości 104. rocznicy potyczki pod Zdziechową. Cała uroczystość 

obejmowała mszę świętą, następnie przemarsz pod pomnik, złożenie wiązanek i poczęstunek dla 

wszystkich przybyłych gości. 

Z końcem ubiegłego roku udało się zakończyć planowo inwestycję budowy kanalizacji w Braciszewie 

na łączną kwotę 4.000.000,00 zł z dofinansowaniem w kwocie ponad 3.000.000,00 zł.  

Budowano łącznie blisko 4 km rurociągu kanalizacyjnego. 

Zakończyliśmy także budowę sieci wodociągowej Zdziechowa - Modliszewo. Tutaj wartość tej 

inwestycji wynosiła 250.000,00 zł. To jest inwestycja, która nie była planowana w budżecie, ale udało 

się ją jeszcze w zeszłym roku zrealizować. 

Szkoła Podstawowa w Jankowie Dolnym otrzymała 3 monitory interaktywne 64-calowe wraz z 

komputerami, które ufundowali mieszkańcy naszej gminy – Państwo Dobrochna Perz-Wawrzyńczyk 

oraz Przemysław Wawrzyńczyk. Wartość tej darowizny wynosi około 30.000,00 zł. Dziękujemy bardzo 

za szlachetny gest. Na pewno ten sprzęt przyczyni się do poprawy jakości kształcenia w naszej 

placówce. 

Przypominamy, że od 1 stycznia obowiązują nowe numery indywidualnych kont bankowych dla opłat 

za gospodarowanie odpadami. Bieżące i zaległe opłaty należy uiszczać na konto banku PKO BP, podane 

w zawiadomieniu dostarczonym w grudniu 2022 r. Opłaty na dotychczasowe konto w Banku 

Spółdzielczym w Gnieźnie nie będą przyjmowane. 
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Jeszcze do jutra w Urzędzie Gminy dostępna będzie stacjonarna puszka Wielkiej Orkiestry Świątecznej 

Pomocy. Osoby odwiedzające urząd zachęcamy do dołożenia swojej cegiełki. W tym roku fundacja 

Jurka Owsiaka zbiera pieniądze na zakup sprzętu dla szpitali, pozwalającego na szybką diagnostykę i 

walkę z chorobą sepsą. 

Gmina Gniezno po raz kolejny włączy się w organizację wydarzenia pod nazwą Bieg Tropem Wilczym, 

który zainicjowała Szkoła Podstawowa w Modliszewku. 5 lutego ruszą zapisy internetowe. Bieg jest 

bezpłatny dla uczestników. Więcej informacji znajduje się na Facebooku gminy.  

Referat Podatków i Opłat Lokalnych rozpoczął proces wymiaru zobowiązań podatkowych od osób 

fizycznych na rok 2023. Przed wystawieniem nakazów w wielu przypadkach konieczne było 

wprowadzenie zmian w ewidencji podatkowej w zakresie przedmiotu opodatkowania na podstawie 

złożonych przez podatników informacji oraz z ewidencji gruntów, budynków. 

Na początku roku osoby prawne są zobligowane do złożenia deklaracji podatkowych z wysokością 

rocznego zobowiązania pieniężnego wobec gminy. 

W związku ze zbliżającym się terminem składania wniosków o zwrot podatku akcyzowego zawartego 

w cenie oleju napędowego od 1 do 28 lutego, Urząd Gminy skierował do ponad 400 producentów 

rolnych pismo informacyjne wraz z formularzem wniosku wypełnionym na podstawie danych z 

ewidencji podatkowej. Jest to praktyka, która ma ułatwić ubieganie się o zwrot akcyzy.  

W Referacie Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Spraw Lokalnych – bieżące utrzymanie zieleni, wycinka 

drzew zgodnie z uzyskanymi pozwoleniami. Trwa też aktualizacja ewidencji zbiorników 

bezodpływowych i przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie naszej gminy. W przypadku 

właścicieli nieruchomości, którzy nie dokonali zgłoszenia do tej ewidencji, przeprowadzono 11 kontroli 

pod kątem wyposażenia w zbiorniki bezodpływowe.  

Na bieżąco są prowadzone działania związane z zagospodarowaniem odpadów komunalnych. Od 1 

stycznia głównym usługodawcą w tym zakresie jest nowa firma, natomiast nie miało to wpływu na 

dalszą obsługę naszych mieszkańców, gdyż podwykonawcy to dotychczasowi odbiorcy odpadów.  

W Urzędzie Gminy w dalszym ciągu funkcjonuje punkt konsultacyjno-informacyjny programu Czyste 

Powietrze. Wynik na chwilę obecną, do końca grudnia – z terenu gminy złożono 254 wnioski i 

wnioskowano o kwotę, zgodnie ze złożonymi wnioskami. Kwota wnioskowana dotacji wyniosła 

1.587.090,00 zł.  

Nadal też trwa nabór wniosków o preferencyjny zakup węgla i dystrybucja na terenie naszej gminy. Na 

dzień dzisiejszy przyjęto około 660 wniosków na zakup preferencyjny, a sprzedano 825 ton węgla.  

Zrealizowano także już program sterylizacji i kastracji kotów. Wystawiono 59 skierowań, także program 

już się wyczerpał. 

W zakresie Referatu Gospodarki i Rozwoju, zadania na bieżąco są realizowane. Rozpoczęliśmy już 

procedury przetargowe - po kolei: 

Przebudowa drogi gminnej Wełnica–chodnik - oferty otwarte były jeszcze w grudniu. Najtańsza oferta 

przekroczyła nasz budżet. Po korekcie budżetu będziemy zdolni do podpisania umowy.  

Bieżące remonty nawierzchni dróg gruntowych i tłuczniowych – otwarcie ofert nastąpiło 20 stycznia. 

Najkorzystniejsza oferta mieści się w naszym budżecie i kosztuje ponad 720.000,00 zł, a nasz budżet 

był na 800.000,00 zł.  

Bieżące remonty cząstkowe dróg gminnych o nawierzchni bitumicznej – otwarcie nastąpiło również 20 

stycznia. Najkorzystniejsza oferta wynosi 444.891,00 zł. W budżecie mamy 500.000,00 zł. 

Budowa drogi wewnętrznej na ul. Kwiatkowskiego w m. Modliszewko – otwarcie ofert 24 stycznia. 

Najtańsza oferta na kwotę 358.900,00 zł, a w budżecie na to zadanie przeznaczyliśmy 450.000,00 zł. 

Budowa drogi gminnej w m. Dalki na os. Bluszczowym - projekt drogowy – najkorzystniejsza oferta na 

kwotę prawie 16.000,00 zł, a w budżecie były przeznaczone środki w kwocie 20.000,00 zł. 

Budowa sieci wodociągowej w m. Wełnica – najkorzystniejsza oferta jest na kwotę blisko 20.000,00 zł, 

a w budżecie na to zadanie przeznaczonych było 35.000,00 zł. 
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Przebudowa drogi gminnej Wola Skorzęcka - budowa chodnika – po otwarciu ofert najtańsza oferta 

wynosi 263.358,00 zł, a w budżecie na to zadanie przeznaczyliśmy 300.000,00 zł. 

Podsumowując tutaj te przetargi widać, że póki co nie przekroczyliśmy budżetu żadnego z zadań z 

ofert, które wpłynęły. Wpływa dużo ofert na przetargach, nawet to czasami przekracza liczbę 10 ofert. 

Jest zróżnicowanie cenowe i jest w czym wybierać. 

Ogłosiliśmy postępowania na: 

- budowa sieci kanalizacyjnej w Jankowie i w Piekarach – otwarcie będzie 30 stycznia i 1 lutego; 

- budowa drogi gminnej Wełnica na os. Łąkowym – otwarcie ofert 2 lutego; 

- budowa sieci wodociągowej w m. Mnichowo – termin składania ofert 3 lutego. 

Sukcesywnie będziemy kolejne zadania też ogłaszać w przetargach. 

Z zadań inwestycyjnych jeszcze dopowiem, że w dniu wczorajszym nastąpiło podpisanie umowy na 

dofinansowanie zadania termomodernizacji obiektów użyteczności publicznej w naszej gminie. Chodzi  

o budynek przedszkola i budynek urzędu. Otrzymaliśmy kwotę ponad 610.000,00 zł, a całkowita 

wartość zadania to blisko 800.000,00 zł. Przygotowujemy przetarg i będziemy starali się jak najszybciej 

ogłosić to zadanie do realizacji. 

Jeszcze sprawozdanie z wykonania uchwał: 

- zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno jak 

również w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r. – zrealizowane; 

- w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2022 oraz 

ustalenia planu finansowego tych wydatków – w realizacji; 

- w sprawie uchwały budżetowej na 2023 i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 

2023-2030 – w realizacji; 

- w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gnieźnieńskiego – zrealizowana; 

- w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi – w realizacji; 

- w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 rok – w realizacji; 

- w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia z 

wyłączeniem schronisk dla osób bezdomnych i klubu dziennego Senior+ - w realizacji; 

- w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Gniezno, jako organizatora publicznego 

transportu zbiorowego, umowy z operatorem o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego – zrealizowana; 

- w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy 

Gniezno – zrealizowana; 

- w sprawie planu pracy Rady Gminy Gniezno na 2023 r. – w realizacji; 

- kolejne uchwały dotyczyły planów pracy poszczególnych Komisji Rady Gminy – w realizacji. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Wójt za sprawozdanie. Otwieram dyskusję, jeżeli 

Państwo mają pytania. Proszę bardzo, Pani radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska i Pani radna 

Brykczyńska. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Pani Wójt się chyba przejęzyczyła. Budowa wodociągu w 

Piekarach, nie kanalizacji. 

 

- Wójt Maria Suplicka: To się przejęzyczyłam. Budowa sieci wodociągowej. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Chcę sprostować, bo ja tak wiem, ale jakby ktoś usłyszał to 

żeby nie było informacji, że budujemy kanalizację. 
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- Wójt Maria Suplicka: Przepraszam, tutaj miałam nazwę - w przypadku Jankowa Dolnego jest budowa 

sieci kanalizacyjnej, a w przypadku Piekar jest budowa sieci wodociągowej. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Dokładnie, natomiast moje pytanie odnośnie zakończonej 

budowy kanalizacji w Braciszewie. Słyszę od mieszkańców Braciszewa, że byłaby potrzeba, gdyby 

można było w jakiś sposób zbiorowy co należy teraz dalej poczynić, jeżeli by chcieli już oficjalnie 

sfinalizować przyłączenie do kanalizacji. Wiem, że wydzwaniają w sposób pojedynczy. Wiem, że było 

takie spotkanie jesienią, ale jeszcze wtedy nie było wszystkiego wiadomo. Za pośrednictwem też 

sołtysa Braciszewa wnoszę o to, gdyby można było w najbliższym czasie albo w formie pisemnej, albo 

w formie spotkania wszystkich poinformować, żeby mieszkańcy po pierwsze wiedzieli, a po drugie żeby 

w sposób indywidualny nie wydzwaniali i nie dowiadywali się. Łatwiej jest raz powiedzieć, niż żeby 

wszyscy w sposób jednakowy się dowiadywali. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Tak, ja potwierdzam, że było spotkanie i było ustalenie, że w styczniu mieszkańcy 

otrzymają dokładnie już zasady dalszego postępowania w kwestii podłączenia do sieci kanalizacyjnej. 

Na chwilę obecną właściwie czekamy na informację zwrotną od przyszłych zarządców tej sieci. Jak uda 

nam się tutaj te ustalenia poczynić, przygotujemy taką informację obszerną dla mieszkańców, żeby 

każdy miał świadomość w jaki sposób dalej działać. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Rozumiem, że w lutym mogą się spodziewać jakiejś 

pisemnej informacji, chociażby w formie kurendy do sołtysa. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Tak, załóżmy, że to będzie w lutym, o ile dostaniemy zwrotne informacje od 

podmiotów, od których jesteśmy zależni. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pani radna Maria Brykczyńska. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dziękuję. Ja mam dwa pytania. Pierwsze – w jaki sposób będzie się 

odbywało sprawdzanie zbiorników bezodpływowych, ponieważ mieszkańcy nie muszą wpuścić na 

teren swojej posesji urzędników, a nie mamy straży gminnej. Drugie pytanie – czy są już jakieś wstępne 

informacje odnośnie komunikacji zbiorowej, szczególnie z mojego terenu? Czy zwiększyła się ilość 

mieszkańców, którzy podróżują? Ja już rozmawiałam z inspektorem i powiedział, że przygotuje takie 

informacje na sesję. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Chcąc odpowiedzieć Pani na pierwsze pytanie to sądzę, że tu musiałabym 

zwrócić się do Referatu Ochrony Środowiska, który musiałby szerzej Państwu przybliżyć zakres i sposób 

wykonywania tych kontroli, więc jeżeli Pani pozwoli to taką informację… 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Na pewno będą sprawdzane opłaty za wywóz nieczystości, dlatego 

urząd zwróci się do mieszkańców z pismem informującym o tym, żeby wszelkie opłaty za wywóz 

nieczystości zachowywać; zaświadczenia o tym, że dany mieszkaniec opłacał. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Ja wiem, bo to już mieszkańcy wiedzą od dawna i ja też mówiłam, żeby 

wszystkie opłaty… 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Nie wszyscy mieszkańcy byli świadomi tego, że muszą te opłaty 

przetrzymywać. To nawet chodzi o zaświadczenie, wydruki z kont itd., że wywóz odbywał się. 
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- Radna Maria Brykczyńska: Mieszkaniec musi mimo wszystko wpuścić na teren swojej posesji. Może, 

ale nie musi. 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Urzędnicy na pewno będą upoważnieni do przeprowadzania takich 

kontroli i z upoważnieniem mają prawo wejść i sprawdzić, ale nie są w stanie sprawdzić wszystkich 

naszych mieszkańców, ale na pewno w jakiś sposób to będzie przeprowadzane. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dobrze, dziękuję. A to drugie pytanie – komunikacja? 

 

- Wójt Maria Suplicka: My na bieżąco analizujemy. Ja już mam potwierdzone od przewoźnika, że w 

przypadku Lubochni znacznie wzrosła liczba osób korzystających z tego transportu, ale jeszcze 

troszeczkę jest przedwcześnie, żebym Państwu konkretne liczby podawała, bo teraz mija dopiero trzeci 

tydzień. My taką analizę na pewno przygotujemy. Jeżeli uda się już jakoś rzetelnie Państwu tutaj taką 

informację dotyczącą statystyki korzystania przedstawić to być może, że to będzie luty, ale luty też jest 

takim miesiącem feryjnym – nie będzie tym pełnym miesiącem korzystania. Może najlepszym 

terminem oceny będzie I kwartał, zakończenie I kwartału. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dziękuję. Ja już też zgłaszałam Inspektorowi, żeby zwrócił uwagę na rozkład 

jazdy, ponieważ mieszkańcy bardzo mylą się. Dla mnie on jest też mało czytelny, bo jedne autobusy 

jeżdżą przez Lubochnię, przez Osiniec do Gniezna, a drugie odwrotnie. Patrząc na ten rozkład jazdy 

można się pomylić. Ja to prostowałam, bo np. słyszałam taką opinię, że dziecko nie będzie dojeżdżało 

ze Szczytnik do Gniezna, bo nie będzie jechało przez Jankowo. Tłumaczyłam, że to nie jest prawdą, bo 

są w drugą stronę też autobusy - żeby to jakoś zaznaczyć, nie wiem czy strzałkami czy kolorami, żeby 

mieszkańcy mieli tego świadomość. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Dobrze, dziękuję za te uwagi, chociaż przypomnę, że my wszyscy musimy pewien 

zapas cierpliwości wykazać, bo mamy nowego przewoźnika, nowe trasy, dużo rzeczy nowych się 

pojawiło, więc dajmy sobie jeszcze trochę czasu. Dziękuję za uwagi, bo jesteśmy cały czas w tej 

gotowości, żeby ewentualnie modyfikować, o ile się uda zmodyfikować, bo nie wszystko się da, ale to 

na co możemy jeszcze mieć wpływ, to każdą uwagę przyjmujemy i analizujemy, rozważamy. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Ja mam jeszcze pytanie – ciąg dalszy pierwszego pytania 

radnej Brykczyńskiej odnośnie kontroli. Jakie konsekwencje będą, jeżeli urzędnik wejdzie na posesję i 

stwierdzi nieprawidłowość? Będzie pouczenie czy jakaś sankcja administracyjna? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Ja powiem szczerze, że byłam nawet na szkoleniu niedawno dotyczącym właśnie 

tych kontroli i to jest tak nowa praktyka, która będzie wprowadzona, że naprawdę wolałabym tutaj 

jeszcze poczekać trochę, żeby pewien schemat wypracować. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dobrze. Czy Państwo radni mają jeszcze pytania do Pani Wójt w 

punkcie „Sprawozdanie”? Nie ma, dziękuję bardzo, zamykam punkt 3. Przechodzimy do punktu 4 – 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o  działaniach  podejmowanych  w  okresie 
międzysesyjnym 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Od ostatniej sesji, która odbyła się w dniu 21 grudnia 2022 r., 

odbywały się następujące posiedzenia Komisji Rady Gminy Gniezno: 

4 stycznia pracowała Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. Zajmowała się trzema petycjami: 

- w sprawie wykonania chodnika przy drodze Szczytniki Duchowne - Wierzbiczany; 

- w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy; 

- w sprawie obniżenia stawki VAT na drewno opałowe. 

23 stycznia obradowała Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej. Na posiedzeniu 

omawiała projekty uchwał na LXI sesję Rady Gminy Gniezno, zapoznała się ze sprawozdaniem z 

realizacji planu pracy Komisji za miniony rok, które przedstawił Przewodniczący Komisji. Komisja 

wysłuchała informacji Urzędu Gminy o zaawansowaniu prac związanych z remontem obiektu szkolno-

przedszkolnego w Szczytnikach Duchownych. 

23 stycznia obradowała Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego. Na posiedzeniu 

zostały omówione projekty uchwał na LXI sesję Rady Gminy Gniezno i zostało przedstawione 

sprawozdanie z realizacji planu pracy Komisji za 2022 r. 

23 stycznia obradowała również Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego. Na posiedzeniu zostały omówione projekty uchwał na LXI sesję Rady Gminy Gniezno. 

Zostało przedstawione sprawozdanie z realizacji planu pracy Komisji za 2022 r. Została przedstawiona 

informacja dotycząca ewentualnego wystąpienia plagi szczurów na terenie Gminy Gniezno. 

24 stycznia obradowała Komisja Rewizyjna. Na posiedzeniu Przewodnicząca przedstawiła 

sprawozdanie z realizacji planu pracy Komisji za 2022 r. W punkcie 2 Komisja zajęła się analizą 

prywatnych dróg znajdujących się na terenie Gminy Gniezno. Komisja zajęła się tymi drogami, na które 

mieszkańcy od 2019 r. złożyli wniosek o przejęcie przez Gminę Gniezno. 

Od ostatniej sesji wpłynęły takie bardziej istotne pisma do Biura Rady: 

2 stycznia wpłynęło pismo od właścicieli trzech nieruchomości na terenie Wełnicy. Było to pismo z 

kancelarii prawnej – wezwanie do usunięcia naruszenia prawa poprzez zmianę uchwałę nr 140/XX/97 

Rady Gminy Gniezno. Była to uchwała z 18 kwietnia 1997 r. w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów mieszkalno-usługowych we wsi Wełnica. Ta sprawa się 

toczy. Pani Mecenas miała przygotować odpowiedź, więc odpowiedź będzie przekierowana do tych 

państwa, którzy wnioskowali o zmianę planu z przed 26 lat.  

5 stycznia Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego – pani Małgorzata Waszak-Klepka 

– skierowała prośbę o rozpowszechnienie informacji o naborze wniosków na radnych Młodzieżowego 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego, I kadencji. Informacja ta jest rozpowszechniana poprzez nasz 

gminny Facebook – tam jest informacja, więc można tą informację dalej udostępniać na własnych 

Facebookach czy na sołeckich. 

16 stycznia wpłynęła informacja od Ministerstwa Klimatu i Środowiska – decyzja Ministra Klimatu i 

Środowiska w sprawie lasów ochronnych w nadleśnictwie Gniezno. 

17 stycznia wpłynęła informacja – sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli za 

2022r. 

To tyle. Czy do tego punktu Państwo mają pytania? Nie widzę, w takim razie przechodzimy do punktu 

5 – tego właściwego, w którym będziemy podejmować uchwały. Punkt 5 a) – uchwała w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 

 

5. Podjęcie uchwał w sprawie:  
   a) zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Zapraszam na mównicę Skarbnika Gminy Gniezno – Panią Lidię 

Lebizon. 
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- Skarbnik Lidia Lebizon: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, projekt uchwały został omówiony 

na pracach Komisji Rady Gminy Gniezno. Ja przedstawię pokrótce jej treść. 

Uchwała Rady Gminy Gniezno z dnia 26 stycznia 2023 r. w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 

2023 r. Rada Gminy Gniezno uchwala, co następuje: 

§ 1. W uchwale Rady Gminy Gniezno z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie uchwały 

budżetowej na 2023r. wprowadza się następujące zmiany: 

1. Zwiększa się ustaloną w § 1 ust. 1 uchwały budżetowej (po zmianach) łączną kwotę dochodów 

budżetu na 2023 rok o kwotę 997 540,00 zł do kwoty 77 041 669,71 zł w tym: 

- dochody bieżące zwiększa się o kwotę 997 540,00 zł do kwoty 59 102 337,10 zł 

- dochody majątkowe w kwocie 17 939 332,61 zł pozostają bez zmian. 

2. Zwiększa się ustaloną w § 2 ust. 1 uchwały budżetowej (po zmianach) łączną kwotę wydatków 

budżetu na 2023 rok o kwotę 2 047 501,68 zł do kwoty 81 790 167,39 zł z tego: 

- wydatki bieżące zwiększa się o kwotę 1 961 501,68 zł do kwoty 59 853 025,39 zł 

- wydatki majątkowe zwiększa się o kwotę 86 000,00 zł do kwoty 21 937 142,00 zł 

3. Zwiększa się ustaloną § 5 ust. 1 łączną kwotę planowanych przychodów budżetu o kwotę  

1 049 961,68 zł do kwoty 8 100 497,68 zł. 

4. W § 10 ust. 1 ustala się rezerwę ogólną w kwocie 287 767,00 zł. 

Adekwatnie załącznik nr 1, 2, 3, 4 i 9 jak w załącznikach do niniejszej uchwały. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję nad tym punktem, 

proszę o zadawanie pytań. W międzyczasie przedstawię opinię właściwych Komisji:  

Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego opiniowała ten projekt pozytywnie. 

Również Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego wydała opinię 

pozytywną. 

Jeżeli nie ma pytań w tym momencie to zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie uchwałę w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem uchwały 

– proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu na pulpicie? Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXI/470/2023 z dnia 26 stycznia 2023 r. w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, uchwała podjęta jednogłośnie – 13 osób 

obecnych poparło projekt. 

Przechodzimy do kolejnego projektu – uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2023-2030. 

 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2023-
2030 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę, Pani Skarbnik. 
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- Skarbnik Lidia Lebizon: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, uchwała w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gniezno została również omówiona na pracach Komisji Rady Gminy 

Gniezno. Ja przytoczę jej treść: 

Uchwała Rady Gminy Gniezno z dnia 26 stycznia 2023 r. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2023-2030. 

§ 1. W uchwale Rady Gminy Gniezno z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2023-2030 wprowadza się następujące zmiany: 

1) W załączniku nr 1 - " Wieloletnia prognoza finansowa" wprowadza się zmiany zgodnie z załącznikiem 

do niniejszej uchwały, który stanowi integralną część. 

2) W załączniku nr 2 – "Wieloletnie przedsięwzięcia finansowe" wprowadza się zmiany zgodnie z 

załącznikiem do niniejszej uchwały, który stanowi integralną część. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję nad tym punktem. 

Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego była pozytywna. Również Komisja 

Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego wydała opinię pozytywną. 

Jeżeli nie ma pytań to zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie uchwałę zmieniającą uchwałę w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2023-2030.  

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu.  

Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXI/471/2023 z dnia 26 stycznia 2023 r. zmieniająca 
uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2023-2030 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, uchwała podjęta jednogłośnie – 13 osób poparło 

projekt. Dziękuję Pani Skarbnik. To były dwie uchwały z bloku finansowego.  

Teraz przed nami dwie uchwały z bloku oświatowego. 

 

c) określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu 
rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Zapraszam Panią Inspektor Renatę Olejniczak z Centrum Usług 

Wspólnych naszej gminy. Pierwsza uchwała w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów 

oraz rodziców. 

 

- Inspektor Renata Olejniczak: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, uchwała w sprawie 

określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom 

kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców. 

Uchwałą z 29 listopada 2022 r. ustalona została stawka za 1 km przebiegu pojazdu na kwotę 0,8358 zł. 

W związku z tym, że zmieniło się rozporządzenie Ministra Infrastruktury i została ustalona nowa stawka 

za 1 km przebiegu. Zgodnie ze stawkami wynikającymi aktualnie z nowelizacji rozporządzenia, będą 

obowiązywały te stawki u nas, również w naszej uchwale. Maksymalna stawka to 1,15 zł. 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Inspektor. Otwieram dyskusję nad tym punktem. 

Właściwa Komisja, a więc Komisja Oświaty, Kultury Sportu i Pomocy Społecznej opiniowała projekt 

uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Jeżeli nie ma pytań to zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie 

uchwałę w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu 

zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXI/472/2023 z dnia 26 stycznia 2023 r. w sprawie 
określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom 
kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała została podjęta jednogłośnie – 13 osób poparło projekt. 

Dziękuję bardzo. 

Przechodzimy do kolejnego projektu – uchwała w sprawie określenia kryteriów uwzględnianych na 

drugim etapie rekrutacji do przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Gniezno, liczby punktów przyznawanych za poszczególne 

kryteria oraz określenia dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia. 

 

d) określenia kryteriów uwzględnianych na drugim etapie rekrutacji do przedszkoli i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Gniezno, liczby punktów przyznawanych za poszczególne kryteria oraz określenia dokumentów 
niezbędnych do ich potwierdzenia 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę bardzo, Pani Inspektor. Prosimy o przedstawienie projektu 

uchwały. 

 

- Inspektor Renata Olejniczak: Na II etapie postępowania rekrutacyjnego brane są pod uwagę kryteria 

określane przez organ prowadzący. Organ prowadzący określa nie więcej niż 6 kryteriów, przyznaje 

każdemu określoną liczbę punktów, przy czym każde kryterium może mieć różną wartość. 

Jeżeli chodzi o zmiany jakie nastąpiły to taką diametralną zmianą jest dokumentowanie kryterium 

dotyczącego zatrudnienia rodzica lub rodziców, ewentualnie nauki w trybie dziennym. Również ważną 

zmianą jest to, że 1 punkt można otrzymać, jeżeli co najmniej dwoje dzieci z jednej rodziny kandyduje 

do przedszkola albo oddziału przedszkolnego. Również punkt można otrzymać w przypadku, kiedy 

rodzeństwo kandydata rozpoczynać będzie edukację dopiero od 1 września w szkole podstawowej – 

to dotyczy rodziców, którzy aktualnie swoje dzieci przepisują do naszych szkół.  

To są takie najważniejsze zmiany. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Inspektor. Szanowni Państwo, otwieram dyskusję 

nad tym projektem. Opinia właściwej Komisji, czyli Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy 

Społecznej była również pozytywna. Jeżeli Państwo obecni na sali nie mają pytań to zamykam dyskusję 

nad tym punktem i poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie określenia kryteriów uwzględnianych 

na drugim etapie rekrutacji do przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla 
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których organem prowadzącym jest Gmina Gniezno, liczby punktów przyznawanych za poszczególne 

kryteria oraz określenia dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXI/473/2023 z dnia 26 stycznia 2023 r. w sprawie 
określenia kryteriów uwzględnianych na drugim etapie rekrutacji do przedszkoli i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Gniezno, liczby punktów przyznawanych za poszczególne kryteria oraz określenia dokumentów 
niezbędnych do ich potwierdzenia 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, uchwała podjęta jednogłośnie. Dziękuję Pani Inspektor 

za przedstawienie. 

Przechodzimy do kolejnych uchwał. Teraz będą dwie uchwały z bloku pomocy społecznej.  

Pierwsza uchwała w sprawie w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Gniezno nr III/18/2018 z dnia 20 

grudnia 2018 r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

pomocy w zakresie dożywiania, w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego 

na zakup posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych oraz 

określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego 

lub rzeczowego w postaci produktów żywnościowych, dla osób objętych wieloletnim programem 

wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2018 – 2023. 

 

e) zmiany uchwały Rady Gminy Gniezno nr III/18/2018 z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie 
podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie 
dożywiania, w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup 
posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych oraz 
określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia 
pieniężnego lub rzeczowego w postaci produktów żywnościowych, dla osób objętych wieloletnim 
programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na 
lata 2018 – 2023 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Zapraszam Pana Dyrektora Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej – Pana Mariusza Jopę. 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, z dniem 1 stycznia bieżącego roku 

weszła w życie uchwała Rady Ministrów zmieniająca uchwałę w sprawie ustanowienia wieloletniego 

programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. Zmiana ta polega na podwyższeniu kryterium 

dochodowego, które wynika z ustawy o pomocy społecznej, a które uprawnia do korzystania z tego 

programu – chodzi o posiłki dla dzieci w szkołach. 

Niniejsza uchwała Rady Gminy Gniezno dokonuje takich samych zmian we wcześniejszej uchwale Rady 

Gminy – chodzi o podwyższenie kryterium dochodowego, w związku z czym zwiększy się krąg 

odbiorców uprawnionych do korzystania z bezpłatnej pomocy w formie posiłków w szkole. 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Dyrektorze. Przedmiotowy projekt był opiniowany 

przez Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej – opinia była pozytywna. 

Tu jeszcze małe sprostowanie – w §5 ust. 4 zamiast „radzie miasta” powinno być… 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: To nie w tej uchwale. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Przepraszam. Ja mam w takim razie pomyłkę, przepraszam. 

Drodzy Państwo, opinia była pozytywna. Jeżeli Państwo nie mają pytań to zamykam dyskusję i poddaję 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Gniezno nr III/18/2018 z dnia 

20 grudnia 2018 r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

pomocy w zakresie dożywiania, w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego 

na zakup posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych oraz 

określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego 

lub rzeczowego w postaci produktów żywnościowych, dla osób objętych wieloletnim programem 

wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2018 – 2023. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i 

zagłosowanie. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  11 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 2 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXI/474/2023 z dnia 26 stycznia 2023 r. w sprawie 
zmiany uchwały Rady Gminy Gniezno nr III/18/2018 z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie 
podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie 
dożywiania, w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup 
posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych oraz 
określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia 
pieniężnego lub rzeczowego w postaci produktów żywnościowych, dla osób objętych wieloletnim 
programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu" na 
lata 2018 – 2023 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, uchwała została podjęta większością głosów – 

11 osób za, 2 osoby się wstrzymały. 

Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze, w tym specjalistyczne usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania, 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, trybu pobierania opłat, z zakresu zadań własnych 

gminy. 

 

f) szczegółowych zasad przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, w tym specjalistyczne 
usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania, częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, 
trybu pobierania opłat, z zakresu zadań własnych gminy 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę bardzo, Panie Dyrektorze, o przedstawienie projektu. 

 

- Dyrektor Mariusz Jopa: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, zgodnie z art. 50 ust. 6 ustawy o 

pomocy społecznej, rada gminy w drodze uchwały określa szczegółowe warunki przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 
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usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowe warunki częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również od trybu ich pobierania. Taka uchwała dotycząca właśnie 

tych szczegółowych zasad była podejmowana przez Radę Gminy w roku 2007. Od tego czasu troszeczkę 

przepisów się już zmieniło, dlatego jest tutaj przywołany projekt tej nowej uchwały. Generalnie jedyną 

taką większą zmianą w tej uchwale, bo ona jest bardzo podobnie skonstruowana, jest §6, który dotyczy 

wysokości odpłatności. Dodaliśmy tutaj więcej progów dochodowych, dzięki czemu będzie można 

zróżnicować kryteria, według których osoby będą musiały ponosić odpłatność właśnie za te usługi. 

Kwota miesięcznej odpłatności za wykonywanie usługi stanowi iloczyn ceny, o którym mowa w ust. 1 

uchwały oraz wskaźnika odpłatności umieszczonego właśnie w tej tabeli. Podczas Komisji zauważono, 

że wkradł się błąd pisarski w §5 ust. 4. Tutaj jest napisane, że „Dyrektor Ośrodka sporządza jeden raz 

w roku kalkulację ceny za jedną godzinę świadczenia usług, a w przypadku jej wzrostu przedstawia 

radzie miasta do zatwierdzenia”, a powinno być „radzie gminy”, także tutaj tą poprawkę chciałbym też 

uwzględnić. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, Panie Dyrektorze, za przedstawienie. Otwieram 

dyskusję nad tym punktem. Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej była 

pozytywna. Jeżeli nie ma pytań to zaraz poddam pod głosowanie tą uchwałę z korektą tego błędu, o 

którym wspomniał Pan Dyrektor, czyli zamiast „radzie miasta” w §5 ust. 4, będzie „radzie gminy”. 

Poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie szczegółowych zasad przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze, w tym specjalistyczne usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania, częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, trybu pobierania opłat, z zakresu zadań własnych gminy. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  11 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 2 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXI/475/2023 z dnia 26 stycznia 2023 r. w sprawie 
szczegółowych zasad przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, w tym specjalistyczne 
usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania, częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, 
trybu pobierania opłat, z zakresu zadań własnych gminy 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo za głosowanie. Uchwała została podjęta 

większością głosów – 11 osób poparło, 2 osoby się wstrzymały. Dziękuję, Panie Dyrektorze, za 

przedstawienie tych dwóch projektów.  

Teraz, szanowni Państwo, przechodzimy do kolejnej uchwały – uchwała zmieniająca uchwałę w 

sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Gniezno. 

 

g) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Projekt przedstawi Sekretarz Gminy Gniezno – Pani Hanna 

Wrzaskowska. 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, w związku z wejściem w 

życie ustawy z dnia 7 lipca 2022 r. o zmianie ustawy - Prawo wodna, rada gminy ma obowiązek w 
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terminie 6 miesięcy od dnia wejście w życie ww. ustawy, dostosować regulamin utrzymania czystości i 

porządku na terenie gminy, co niniejszym tą uchwałą zostaje uczynione. 

Ustawodawca nadał nową definicję nieczystości ciekłych, które określone zostały jako „ścieki 

gromadzone przejściowo w zbiornikach bezodpływowych lub osadniki w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków”. W związku z powyższym zaszła konieczność dostosowania obowiązującego 

regulaminu do wprowadzonych w ustawie zmian.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Sekretarz. Otwieram dyskusję nad tym punktem. 

Opiniowaniem tego projektu zajmowała się Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i 

Porządku Publicznego i wydała opinię pozytywną. 

Jeżeli Państwo nie mają pytań to zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie uchwałę zmieniającą 

uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Gniezno. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem tego projektu – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. 

Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXI/476/2023 z dnia 26 stycznia 2023 r. zmieniająca 
uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, uchwała podjęta jednogłośnie – 13 osób poparło 

projekt. Dziękuję Pani Sekretarz. 

Przechodzimy do kolejnego punktu – 5 h) – uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji Pana J.K. z dnia 22 

lipca 2022 r. dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. 

 

h) rozpatrzenia petycji Pana J.K. z dnia 22 lipca 2022 r. dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady 

Gminy 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Oddaję głos Przewodniczącemu Komisji – Panu radnemu 

Jakubowi Fryzie. 

 

- Radny Jakub Fryza: Powyższa uchwała jest propozycją Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w zakresie 

rozpatrzenia dokumentu jaki do nas wpłynął – jest to petycja przedstawiona przez Pana J.K. z dnia 22 

lipca ubiegłego roku, w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy.  W uzasadnieniu petycji 

wskazano, że młodzież będzie miała szanse rozwinąć umiejętności i kompetencje w zakresie wiedzy o 

funkcjonowaniu lokalnego samorządu, jego problemach i wyzwaniach a także będzie to stanowiło 

wprowadzenie i motywację do większej aktywności obywatelskiej. Petycja została przekazana do 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Gniezno. 

Zgodnie z art. 5b ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym Rada Gminy może wyrazić zgodę na utworzenie 

Młodzieżowej Rady Gminy na wniosek zainteresowanych środowisk, z własnej inicjatywy lub na 

wniosek: 

1) wójta; 

2) podmiotów reprezentujących zainteresowane środowiska, w szczególności: 
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a) organizacji pozarządowych lub podmiotów określonych w ustawie o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie; 

b) samorządu uczniowskiego lub samorządu studenckiego z terenu danej gminy. 

W toku dyskusji komisja zwróciła uwagę na fakt, iż powołanie młodzieżowej rady gminy powinno 

nastąpić na podstawie uchwały rady gminy po złożeniu wniosku przez zainteresowane środowiska. 

Zdaniem komisji najistotniejszą sprawą w tym temacie powinno być zainteresowanie i zaangażowanie 

młodzieży w proces powoływania omawianej Rady, ponieważ to ona ma brać czynny udział w pracy 

tego organu. Od zaangażowania młodzieży zależy bowiem zdolność do wykonywania zadań, a co za 

tym idzie, celowość istnienia młodzieżowej rady gminy. 

W wyniku głosowania Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zarekomendowała Radzie Gminy Gniezno 

nieuwzględnienie postulatów zawartych w treści petycji, tj. powołania Młodzieżowej Rady Gminy 

Gniezno i nadania jej statutu, ponieważ młodzież w tym nie wykazuje zainteresowania uczestnictwem 

i pracą w ramach takiej Rady a co za tym idzie akt prawny stałby się „ martwy”. Zważywszy na 

dotychczasowy brak inicjatywy oddolnej wśród społeczności lokalnej i środowisk młodzieży Rada 

Gminy Gniezno postanawia uznać, iż utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy jest niecelowe, a złożoną 

petycję uznać za niezasługującą na uwzględnienie. 

 

Mając na uwadze powyższe podjęcie niniejszej uchwały wydaje się uzasadnione. 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Przewodniczący. Otwieram dyskusję nad tym 

punktem. Mam zgłoszenie – Pani radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Ja, jako członek Komisji, chciałabym jeszcze tutaj uzupełnić, 

bo nie wszystko w uchwale mogło się znaleźć i nie chciałabym, żeby to wybrzmiało w ten sposób, że 

my jako Komisja byliśmy przeciwni, żeby taka Rada Młodzieży powstała. My negatywnie 

zaopiniowaliśmy zasadność tej petycji, dlatego że po pierwsze - wpłynęła ona ze środowiska 

zewnętrznego na zasadzie kopiuj-wklej do wielu samorządów. Po drugie – projekt statutu, który był 

załączony, dla nas był nie do przyjęcia. Po trzecie – ja się wypowiadałam, ale myślę, że w imieniu 

kolegów mogę się ponownie wypowiedzieć, bo były tożsame opinie. Jesteśmy jak najbardziej za tym, 

żeby taka rada powstała, natomiast o tym czy ona powinna powstać to powinna się młodzież 

wypowiedzieć, a żeby poznać opinię młodzieży to organ wykonawczy w postaci Wójta mógłby zapytać 

w szkołach czy w inny sposób sobie najlepszy, czy w ogóle jest takie zapotrzebowanie, bo może i jest 

takie zapotrzebowanie. Tak samo pytanie zasadnicze – też się zastanawialiśmy czy to miałoby być w 

formie za pośrednictwem szkół gminnych, mając na uwadze, że to są szkoły podstawowe, czyli 

maksymalnie do 15 roku życia, czy może miałby być to zakres terytorialny. 

To jest również kwestia do rozpatrzenia przez urząd i przez Wójta. Chciałabym tylko dopowiedzieć 

jasno, że my jako Komisja absolutnie nie negujemy powstania rady, natomiast sam sposób zapisu 

petycji był dla nas do odrzucenia, ponieważ byłby to twór sztuczny i idea mogłaby być wypaczona w 

takich sposób, że my byśmy coś uchwalili, po czym by to w ogóle nie funkcjonowało, dlatego 

chciałabym to dopowiedzieć. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani radna. Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby w tym 

punkcie? Zamykam dyskusję nad tym punktem. Dziękuję za przedstawienie projektu. 

Poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie rozpatrzenia petycji Pana J.K. z dnia 22 lipca 2022 r. 

dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
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Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 

 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwalę nr LXI/477/2023 z dnia 26 stycznia 2023 r. w sprawie 

rozpatrzenia petycji Pana J.K. z dnia 22 lipca 2022 r. dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady 

Gminy 

  

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, uchwała podjęta jednogłośnie – 13 osób poparło 

projekt. My petycję odrzucaliśmy, czyli musieliśmy poprzeć odrzucenie. 

Przechodzimy do kolejnego punktu – uchwała w sprawie rozpoznania petycji Ogólnopolskiego 

Stowarzyszenia Kominki i Piece w sprawie wprowadzenia zerowej stawki VAT na drewno opałowe. 

 

i) rozpoznania petycji Ogólnopolskiego Stowarzyszenia Kominki i Piece w sprawie wprowadzenia 

zerowej stawki VAT na drewno opałowe 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Oddaję głos Panu Przewodniczącemu Jakubowi Fryzie. 

 

- Radny Jakub Fryza: Dziękuję bardzo. Jak w poprzednim przypadku, dzisiejsza uchwała jest również 

propozycją Komisji Skarg, Wniosków i Petycji jako forma rozpatrzenia takiego pisma. 

Do Rady Gminy Gniezno wpłynęło pismo zatytułowane jako „apel”, zgodnie z jednak z treścią pisma 

oraz brzmieniem statutu przyjęto, że spełnia ono wymogi petycji. 

W uzasadnieniu pisma wskazano, że w związku z trudną sytuacją na rynku paliwowym konieczne jest 

zabezpieczenie gospodarstw domowych Polaków na wypadek dalszych wzrostów cen gazu i prądu. 

Drewno jest bowiem odnawialnym źródłem energii natomiast gaz jest paliwem kopalnym. Wskazano, 

że gaz ma zerową stawkę VAT, energia elektryczna objęta jest stawką w wysokości 5%. W tej sytuacji 

zdaniem wnoszącego petycję nie ma podstaw do zachowania 23 % stawki VAT na drewno, jest to 

bowiem równoznaczne z promowaniem paliw kopalnych. Jak podkreślono w petycji drewno opałowe 

pozwoli Polakom na stworzenie magazynu bezpiecznej, niezależnej energii. 

Petycja przekazana została zgodnie z właściwością do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja Skarg 

Wniosków i Petycji po zapoznania się z treścią petycji zwróciła uwagę,̨ że wskazany w petycji adres 

elektroniczny umożliwia jedynie przyłączenie się ̨ do niniejszej petycji osobom fizycznym, gdyż ̇

wymagane jest podanie imienia i nazwiska, a nie daje możliwości przyłączenia się ̨organowi, jakim jest 

rada gminy. Tym samym petycja nie spełnia warunków zajęcia się nią albowiem Rada Gminy nie ma 

nawet fizycznej możliwości, by w przypadku uznania petycji za zasadną, przyłączyć się do petycji 

zgodnie z wymaganiami jej autora. 

Ponadto pozytywnemu rozpatrzeniu petycji na przeszkodzie stoi oczywista okoliczność, iż Rada Gminy 

nie jest właściwa do ustalania stawek podatku VAT.  

W związku z powyższym petycja jest niezasadna. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Przewodniczący. Otwieram dyskusję nad tym 

punktem, jeżeli są pytania to proszę zadawać. Pytań nie widzę, w takim razie zamykam dyskusję i 

poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie rozpoznania petycji Ogólnopolskiego Stowarzyszenia 

Kominki i Piece w sprawie wprowadzenia zerowej stawki VAT na drewno opałowe. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu.  

Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
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Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 

 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXI/478/2023 z dnia 26 stycznia 2023 r. w sprawie 

rozpoznania petycji Ogólnopolskiego Stowarzyszenia Kominki i Piece w sprawie wprowadzenia 

zerowej stawki VAT na drewno opałowe 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, uchwała podjęta jednogłośnie – 13 osób obecnych 

poparło ten projekt. Dziękuję Państwu, dziękuję za przedstawienie. 

Była to ostatnia uchwała, którą podejmowaliśmy w dniu dzisiejszym z tego bloku gdzie to prawo lokalne 

Rada Gminy może tworzyć.  

Przechodzimy do punktu 6, który na mój wniosek został ujęty w porządku.  

Punkt 6 – Oświadczenie Rady Gminy Gniezno nr 1/2023 w sprawie wniosku Fundacji Ogólnopolski 

Operator Oświaty. 

 

6. Oświadczenie Rady Gminy Gniezno nr 1/2023 w sprawie wniosków fundacji Ogólnopolski 
Operator Oświaty 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Drodzy Państwo, 30 listopada 2022 r. Pani Wójt złożyła do Biura 

Rady dokumentację, którą posiadała odnośnie korespondencji z Ogólnopolskim Operatorem Oświaty. 

Tak krótko przypomnę, że Ogólnopolski Operator Oświaty chciał w m. Mnichowo budować przedszkole 

operatorskie na naszej działce. Wskazywał, że taką czynność wykona, jeżeli otrzyma od naszej gminy 

działkę z bonifikatą 99% i że jeżeli gmina będzie finansowała subwencję w wysokości 130% 

podstawowej kwoty rotacji dla przedszkola. Z prezesem tej Fundacji było spotkanie, przyjechał tutaj 

do gminy. Otrzymali Państwo pełną dokumentację i drugi raz Państwo otrzymali w miesiącu styczniu. 

W konkluzji tego pisma, które wpłynęło od Pani Wójt, była prośba o zajęcie stanowiska względem 

wniosków Ogólnopolskiego Operatora Oświaty. Poruszyłem ten temat na ostatniej Komisji Oświaty, 

która miała miejsce w tym tygodniu i ta krótka dyskusja, która miała miejsce na Komisji Oświaty, została 

zawarta w propozycji oświadczenia, które Państwo otrzymali, które będzie odczytane i jeżeli będzie w 

wersji niezmienionej to będzie przegłosowane lub nieprzegłosowane. Będziemy głosować zwykłą 

większością głosów. Poproszę o odczytanie oświadczenia Pana radnego Mariana Kaźmierczaka, jako że 

formalnie on po jakiejś dyskusji to oświadczenie napisał. Proszę bardzo, Panie Przewodniczący. 

- Radny Marian Kaźmierczak: Dziękuję. Oświadczenie Rady Gminy Gniezno nr 1/2023 z dnia 26 stycznia 

2023 r. w sprawie wniosków Fundacji Ogólnopolski Operator Oświaty. 

Działając na podstawie § 26 ust. 4  pkt 4 Statutu Gminy Gniezno przyjętego uchwałą Nr X/66/2019 Rady 

Gminy Gniezno z dnia 19 czerwca 2019 r., w  nawiązaniu do pisma Wójta Gminy Gniezno  z dnia 30 

listopada 2022 r. w sprawie zajęcia przez Radę Gminy Gniezno stanowiska względem wniosków 

Ogólnopolskiego Operatora Oświaty związanych z postępowaniem związanym z deklaracją utworzenia 

pięciooddziałowego przedszkola publicznego w Mnichowie gm. Gniezno,  Rada Gminy Gniezno 

przedkłada poniższe oświadczenie: 

Rada Gminy Gniezno korzystając z dostępnych opinii wydanych przez Centrum Usług Wspólnych Gminy 

Gniezno oraz obsługującą Gminę Gniezno Kancelarię Prawną Leśny & Wspólnicy oświadcza, że: 

1. odnośnie finansowania przedszkola na poziomie 130% stawki podstawowej kwoty dotacji - uznaje 

tę propozycję za daleko wykraczającą poza przyjęte standardy i w związku z tym niemożliwą do 

spełniania przez Gminę Gniezno. 

2. odnośnie sprzedaży nieruchomości gminnej w Mnichowie na rzecz Ogólnopolskiego Operatora 

Oświaty z bonifikatą 99% uznaje, że zgodnie z posiadaną opinią prawną wydaną przez Kancelarię 
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Prawną Leśny & Wspólnicy, za niezgodną z obowiązującą wykładnią prawną i w związku z tym 

niemożliwą do realizacji. 

Jednocześnie mając na uwadze potrzebę budowy w Mnichowie placówki przedszkolnej Rada Gminy 

zachęca Panią Wójt do podjęcia realizacji tego zadania na drodze partnerstwa publiczno-prywatnego.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję za przedstawienie stanowiska. Drodzy Państwo, jeżeli 

jest wola dyskusji to otwieram dyskusję nad tym punktem. Możemy to oświadczenie jakoś 

zmodyfikować. Jeżeli nie będzie pytań to zamknę dyskusję i poddam to oświadczenie pod głosowanie, 

a potem to oświadczenie będzie formalnie przekazane Wójtowi Gminy Gniezno. 

Nie ma pytań, w takim razie zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie Oświadczenie Rady Gminy 

Gniezno nr 1/2023 w sprawie wniosków Fundacji Ogólnopolski Operator Oświaty. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem oświadczenia – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu 

na pulpicie. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  11 

Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 1 

 

Rada Gminy Gniezno przyjęła Oświadczenie nr 1/2023 w sprawie wniosków fundacji Ogólnopolski 

Operator Oświaty 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, oświadczenie zostało przyjęte większością 

głosów – 11 osób za, 1 osoba się wstrzymała, nie głosowały 3 osoby. Wcześniej wyszedł Pan radny 

Jakub Fryza. 

Dziękuję Państwu, oświadczenie zostało formalnie przez Radę przyjęte, rada się wypowiedziała i 

zostanie przekazane Wójtowi Gminy Gniezno. 

Przechodzimy do kolejnego punktu w dniu dzisiejszym. 

 

7. Sprawozdania z realizacji planów pracy Komisji za 2022 r.:  
- Komisja Rewizyjna 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Otwieramy duży punkt 7, w którym Przewodniczący 

poszczególnych Komisji będą przedstawiać sprawozdania z realizacji planów pracy Komisji za 2022 r. 

Wynika to z zapisów w naszym Statucie. Pierwsze sprawozdanie przedstawi Przewodnicząca Komisji 

Rewizyjnej – Pani radna Agata Górna, proszę bardzo. 

 

- Radna Agata Górna: Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gniezno za 2022 r. 

W roku sprawozdawczym Komisja Rewizyjna Rady Gminy Gniezno, na podstawie uchwały nr 

XVI/105/2019 Rady Gminy Gniezno z dnia 28 października 2019 r.,  pracowała w niezmienionym 

pięcioosobowym składzie: 

1) Radna Agata Górna – Przewodnicząca Komisji, 

2) Radna Iwona Modrzejewska - Zastępca Przewodniczącej,  

3) Radny Bolesław Dziel – Członek Komisji, 

4) Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska - Członek Komisji, 

5) Radny Łukasz Ciesielski - Członek Komisji. 

W 2022 r. Komisja Rewizyjna działała w oparciu o roczny plan pracy zatwierdzony uchwałą nr Rady 

Gminy Gniezno z dnia 21 grudnia 2021 r. oraz zmieniony uchwałą Rady Gminy Gniezno z dnia 26 maja 
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2022 r.  W ubiegłym roku odbyło się 11 posiedzeń Komisji Rewizyjnej, podczas których udało się 

zrealizować wszystkie zaplanowane tematy. O czym rozmawiała Komisja? Między innymi 

analizowaliśmy wydane decyzje przez Wójta Gminy Gniezno dotyczące opłat adiacenckich w latach 

2019-2021.  

Analizowaliśmy potrzeby remontowe Filialnej Szkoły Podstawowej w Mnichowie, o strukturze 

organizacyjnej klas I-III wraz z oddziałem przedszkolnym. 

Analizowaliśmy przejmowanie dróg w latach 2019-2021 i koszty z tym związane. 

Komisja zapoznawała się także z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu, a także formułowaliśmy wniosek do RIO o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Gniezno. 

Komisja zajmowała się analizą wyników kontroli finansowej obejmującej rok 2020, kontrolowała w 

formie opisowej przedszkole w Zdziechowie, a także wydatki Gminnej Biblioteki w Zdziechowie. 

We wrześniu zajmowaliśmy się wykazem unieważnionych uchwał przez wojewodę w latach 2019-2021, 

a także rozstrzygnięcia spraw. 

Komisja Rewizyjna dokonywała analizy kosztów związanych z prowadzeniem żłobka w Zdziechowie po 

zrealizowaniu projektu pod nazwą: „Pierwszy Publiczny Żłobek w Gminie Gniezno wspiera rodziców”, 

a także zajmowała się sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Gniezno za I półrocze 2022 r. 

Komisja w ubiegłym roku kończyła swoje prace zajmując się analizą budżetu na rok przyszły, czyli 2023, 

w tym zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Przygotowaliśmy także sprawozdanie z realizacji naszej pracy, a także przygotowaliśmy plan pracy na 

rok przyszły. Dziękuję bardzo. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Czy są pytania do tego 

sprawozdania? Nie ma, w takim razie dziękuję. Przechodzimy do sprawozdania Przewodniczącego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę bardzo, Panie radny. 

 

- Radny Jakub Fryza: Sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2022 r. 

Komisja obradowała w niezmienionym składzie: 

Pan Marian Kaźmierczak – Członek; 

Pan Zygmunt Lewandowski – Członek; 

- Pani Agata Górna – Członek; 

- Pani Agnieszka Rzempała-Chmielewska – Zastępca Przewodniczącego; 

- Pan Jakub Fryza – Przewodniczący Komisji. 

Przedmiotem działań Komisji Skarg, Wniosków i Petycji jest:  

- rozpatrywanie skarg dotyczących zadań lub działalności Wójta oraz kierowników gminnych jednostek 

organizacyjnych,  

- rozpatrywanie wniosków składanych przez obywateli,  

- rozpatrywanie petycji składanych przez obywateli,  

- opiniowanie projektów uchwał będących w zakresie kompetencji Komisji. 

Komisja Skarg i Wniosków działa doraźnie i w związku z tym nie można było z wyprzedzeniem 

zaplanować posiedzeń Komisji. Posiedzenia Komisji odbywały się zależnie od wpływu do Rady Gminy 

Gniezno skarg, wniosków lub petycji.  

W okresie sprawozdawczym odbyły się 4 posiedzenia Komisji, podczas których pracowano nad 3 

petycjami i 2 skargami: 

1. Petycja w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. 
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2. Petycja w sprawie wykonania chodnika przy drodze Szczytniki Duchowne - Wierzbiczany. 

3. Petycja w sprawie obniżenia stawki VAT na drewno opałowe. 

4. Skarga na Dyrektora Zespołu Szkół im. Ks. Jana Twardowskiego w Szczytnikach Duchownych. 

5. Skarga na Dyrektora Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gnieźnie. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Przewodniczący. Czy Państwo radni mają pytania 

do tego sprawozdania? Nie widzę, w takim razie zamykam to wystąpienie i przechodzimy do kolejnego 

sprawozdania – sprawozdanie Komisji Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego. 

 

- Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Sprawozdanie przedstawi Przewodnicząca Kamila Butrymowicz. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Sprawozdanie z pracy Komisji Finansów i Rozwoju Społeczno-

Gospodarczego Rady Gminy Gniezno w 2022 r. 

Komisja  Finansów  i Rozwoju  Społeczno-Gospodarczego w składzie: 

- Patryk Dobrzyński - Przewodniczący Komisji, 

- Łukasz Ciesielski  – Zastępca Przewodniczącego, 

- Maria Brykczyńska – Członek, 

- Kamila Butrymowicz – Członek, 

 - Ryszard Majewski – Członek, 

- Iwona Pajkert – Członek, 

w 2022 r. działała w oparciu o roczny plan pracy zatwierdzony uchwałą Rady Gminy Gniezno z dnia 21 

grudnia 2021 r.  

Od 1 stycznia do 31 grudnia 2022r. Komisja odbyła 10 posiedzeń, podczas których udało się zrealizować 

wszystkie tematy przyjętego planu pracy na 2022 r. Komisja cały rok zajmowała się opiniowaniem 

projektów uchwał  dlatego część tematów została zrealizowana bezpośrednio przy omawianiu 

zagadnienia. 

Tematy omówione w 2022 r.: 

1. Informacja o sprzedaży mienia komunalnego w 2021 r. 

2. Informacja o zmianach miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego w 2021 r. 

3. Informacja nt. sporządzenia miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego w 2021 r. 

4. Informacja na temat ilości wydanych decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu w 

2021 r. 

5. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Gniezno za 2021 r. 

6. Ocena zaangażowania prowadzonych robót inwestycyjnych. 

7. Informacja o realizacji spłaty zaciągniętych kredytów i pożyczek. 

8. Koszty zimowego utrzymania dróg. 

9. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Gniezno za pierwsze półrocze 2022 r. 

10. Ściągalność podatków i opłat za pierwsze półrocze 2022 r. 

11. Informacja na temat ulg i umorzeń podatkowych za pierwsze półrocze 2022 r. 

12. Zaopiniowanie propozycji stawek podatków i opłat lokalnych na 2023 r. 

13. Analiza i zaopiniowanie projektu budżetu Gminy Gniezno na 2023 r. 

14. Przygotowanie sprawozdania z realizacji planu pracy Komisji za 2022 r. 

15. Przyjęcie planu pracy Komisji na 2023 r. 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję za sprawozdanie. Czy Państwo radni mają do tego 

wystąpienia jakieś pytania? Nie widzę. Kolejne sprawozdanie, tj. Przewodniczący Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej. 

 

- Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pan radny Marian Kaźmierczak. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy 

Społecznej Rady Gminy Gniezno za 2022 r. 

W 2022 r. Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i Pomocy  pracowała w niezmienionym pięcioosobowym 

składzie: 

- Marian Kaźmierczak - Przewodniczący Komisji, 

- Wioletta Nawrocka – Zastępca Przewodniczącego, 

- Jakub Fryza – Członek, 

- Iwona Modrzejewska – Członek, 

- Iwona Pajkert – Członek. 

W 2022 r. Komisja Oświaty,  Kultury,  Sportu  i Pomocy  Społecznej działała w oparciu o roczny plan 

pracy zatwierdzony uchwałą nr XLIV/351/2021 Rady Gminy Gniezno z dnia 21 grudnia 2021 r. 

W roku sprawozdawczym odbyło się 13 posiedzeń Komisji, podczas których zrealizowano niemalże 

wszystkie zaplanowane tematy. Jedyny punkt dot. przygotowania sprawozdania z realizacji planu pracy 

Komisji odroczono do stycznia br. oczekując na zakończenie roku i wykluczenie ewentualnych  

posiedzeń nadzwyczajnych. 

Tematyka posiedzeń: 

1. Zapoznanie ze stanem zaawansowania prac budowlanych budynku szkolno-przedszkolnego 

Jankowie Dolnym. 

2. Informacja Urzędu Gminy o zaawansowaniu prac związanych z modernizacją kuchni-stołówki SP w 

Zdziechowie. 

3. Analiza sprawozdań dot. funkcjonowania w roku 2021 hal sportowych w Zdziechowie i Jankowie 

Dolnym - grafik wykorzystania hali (odpłatne i bezpłatne udostępnienia hali). 

4. ,,Orlik” w Mnichowie (stan techniczny, wykorzystanie, zakres działalności). Koszty utrzymania. 

5. Omówienie projektów uchwał na XLVI sesję Rady Gminy Gniezno. 

6. Analiza sprawozdań z działalności świetlic wiejskich w roku 2021. 

7. Informacja Przewodniczącego GKRPA o planie wydatków na 2021 r. 

8. Wspólne posiedzenie Komisji z dyrektorami placówek oświatowych celem omówienia założeń dot. 

przygotowania arkuszy organizacyjnych placówek w roku szkolnym 2022/2023. 

9. Obiekty sportowe i place zabaw; informacja UG dot. stanu bezpieczeństwa i stanu technicznego (w 

tym wpisy do książek obiektów). 

10. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Gniezno za rok 2021. 

11. Informacja Skarbnika Gminy na temat posiadanych przez gminę świetlic wiejskich i ich 

wyposażenia. 

12. Wizytacja świetlic wiejskich. 

13. Objazd szkół i przedszkoli, ocena stanu przygotowania do nowego roku szkolnego. 

14. Sprawozdanie z wykonania planu i budżetu Gminy za I półrocze 2022 r. 

15. Wspólne posiedzenie Komisji z dyrektorami placówek oświatowych celem uzyskania od dyrektorów 

informacji o planowanych w nowym roku inwestycjach i zakresie prac inwestycyjnych niezbędnych do 

realizacji w roku 2023. 
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16. Informacja Wójta o planowanych zadaniach i stopniu realizacji zaleceń pokontrolnych świetlic 

wiejskich. 

17. Informacja ogólna o pracy GOPS, formach oferowanej pomocy wraz ze szczegółowym omówieniem 

jednej z form. 

18. Omówienie stawek podatkowych i projektu budżetu na rok 2023. 

19. Przyjęcie planu pracy Komisji na 2023 r. 

Na 9 posiedzeniach, z wyżej wymienionych, Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej 

zajmowała się również swoją podstawową działalnością, którą jest opiniowanie projektów uchwał 

Rady Gminy będących w zakresie działania i kompetencji Komisji.  

Poza założeniami przyjętego planu, Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej w dniu 

26.09.2022 r. zajęła się bieżącą działalnością Gminnego Żłobka w Zdziechowie, w którym zakończono 

projekt pod nazwą: „Pierwszy Publiczny Żłobek w Gminie Gniezno wspiera rodziców”. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, Panie Przewodniczący, za sprawozdanie. Czy Państwo 

radni do tego sprawozdania mają pytania? Nie widzę, w takim razie oddaję głos Przewodniczącej 

Komisji Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego. 

 

- Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jest to ostatnie sprawozdanie w dniu dzisiejszym. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego w 

2022 r. pracowała w  następującym składzie osobowym: 

- Maria Brykczyńska – Przewodnicząca Komisji, 

- Bolesław Dziel – Zastępca Przewodniczącej, 

- Kamila Butrymowicz – Członek, 

- Patryk Dobrzyński – Członek, 

- Ryszard Majewski – Członek, 

- Zygmunt Lewandowski – Członek, 

- Wioletta Nawrocka – Członek, 

W 2022 r. Komisja działała w oparciu o roczny plan pracy zatwierdzony uchwałą Rady Gminy Gniezno 

z dnia 21 grudnia 2021 r. oraz zmieniony uchwałą z dnia 31 marca 2022 r.   

W 2022 r. Komisja obradowała na 15 posiedzeniach, podczas których zajmowano się realizacją 

zaplanowanych tematów oraz bieżącym opiniowaniem projektów uchwał będących w kompetencji 

Komisji. 

Oprócz zatwierdzania i opiniowania uchwał, w styczniu tematyką spotkania Komisji była analiza 

potrzeb w poszczególnych sołectwach w zakresie naprawy dróg i oznakowania. Punkt zrealizowano 

przy omawianiu informacji o systemie remontów dróg w Gminie Gniezno na lata następne. 

W lutym realizacja zadania opieki nad bezpańskimi zwierzętami. Punkt zrealizowano przy omawianiu 

projektu uchwały w sprawie powierzenia Miastu Gniezno przez Gminę Gniezno zadania publicznego w 

tym zakresie. 

W lutym także zajmowaliśmy się likwidacją wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Gniezno. 

Punkt zrealizowano przy omawianiu projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu „Programu 

usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Gniezno na lata 2021-2032". 

W marcu odbyło się posiedzenie komisji z udziałem zaproszonych przedstawicieli OSP z terenu Gminy 

Gniezno (Modliszewo, Strzyżewo Smykowe, Mnichowo, Zdziechowa) oraz pracownika UG Gniezno. 

Omówiono min. koszty utrzymania OSP, zestawienie wydatków poszczególnych jednostek, 
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zapotrzebowanie na 2022 r. oraz sprawozdanie z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych za rok 

2021. 

W kwietniu zajęliśmy się transportem zbiorowym na terenie Gminy Gniezno. Omawialiśmy kierunki 

rozwoju, analiza aktualnej siatki połączeń autobusowych na terenie gminy, możliwość opracowania  

kompleksowej oferty siatki połączeń na terenie całego obszaru gminy przez jednego przewoźnika, 

możliwość zintegrowanej komunikacji z rowerem miejskim. 

W czerwcu zorganizowano spotkanie z przedstawicielami instytucji związanych z rolnictwem lub 

ochroną środowiska. Zajęliśmy się oceną stanu infrastruktury melioracyjnej na terenie gminy. 

Odbyło się spotkanie z przedstawicielami Związku Spółek Wodnych w Gnieźnie oraz wizytowaliśmy 

teren budowy przedszkola w Jankowie Dolnym. 

We wrześniu zajęliśmy się analizą wykonania budżetu za I półrocze, w tym ocenialiśmy realizowane 

inwestycje na terenie gminy. 

W październiku zajęliśmy się oceną stanu bezpieczeństwa PPOŻ na terenie gminy oraz oceną stanu 

infrastruktury z tym związanej, oceną stanu utrzymania dróg i czystości na terenie gminy, dzikimi 

wysypiskami oraz oceną stanu oznakowania drogowego i jego zapotrzebowania – było to posiedzenie 

wyjazdowe Komisji. 

W listopadzie odbyły się 3 spotkania Komisji. Jedno poświęcone było gospodarce odpadami 

komunalnymi i realizacji budowy PSZOK w gminie. 

Następne to realizacja inwestycji kanalizacyjnych i wodociągowych oraz stan zaawansowania 

rozbudowy kanalizacji na terenie Gminy Gniezno. 

Ostatnie – propozycje stawek podatkowych na 2023 r. 

Biorąc powyższe pod uwagę należy stwierdzić, że przyjęty na 2022 r. plan pracy Komisji został w pełni 

zrealizowany. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Przewodniczącej za przedstawienie sprawozdania. 

Czy Państwo radni mają pytania do tego sprawozdania? Nie ma, w takim razie zamykam punkt 7.  

Było to ostatnie sprawozdanie.  

Przechodzimy do punktu 8 – Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych. 

 

8. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Od ostatniej sesji wpłynęły trzy interpelacje i jedno zapytanie.  

27 grudnia Pani radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska złożyła interpelację w sprawie skorygowania 

czasu włączania i wyłączania nowo zamontowanych lamp na os. Porzeczkowym w Piekarach. 

Odpowiedź już też Pani radna otrzymała. 

9 stycznia Pan radny Patryk Dobrzyński złożył interpelację w sprawie poprawy jakości nawierzchni 

terenu przy bloku nr 20 w m. Modliszewko. Pan radny otrzymał odpowiedź. 

10 stycznia Pani radna Agata Górna złożyła interpelację w sprawie przedstawienia wydatków, które 

Gmina Gniezno poniosła w związku z publikacjami na temat Gminy Gniezno w lokalnych mediach. 

Również odpowiedź Pani radna otrzymała. 

10 stycznia Pani radna Agata Górna złożyła zapytanie w sprawie uzupełnienia informacji w Centralnym 

Rejestrze Umów o III i IV kwartał 2022 r. Również Pani radna otrzymała odpowiedź. 

To są wszystkie interpelacje i zapytania, które wpłynęły do dnia dzisiejszego. Jeżeli Państwo mają to 

mogą w tym momencie też złożyć. Jeżeli nie ma w tym punkcie pytań to zamykam punkt 8 i 

przechodzimy do punktu 9 – Zapytania i wolne głosy. 

 

9. Zapytania i wolne głosy 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę bardzo, Pani radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Chciałam zapytać czy Pani Wójt przewiduje częstsze 

spotkania z sołtysami, w sensie spotkań gremialnych?  

 

- Wójt Maria Suplicka: Planowane są, jak każdego roku, odprawy – jedna jest na pewno i odbywa się 

regularnie raz w roku. Przeważnie to spotkanie odbywa się w marcu. Nie wiem co Pani odpowiedzieć. 

Czy Pani oczekuje, żeby takie spotkania odbywały się? 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Nie, ja nie oczekuję, natomiast kilku sołtysów zwróciło się 

do mnie z informacją, że mają deficyt w spotkaniach; że Pani Wójt podobno na początku kadencji 

zapowiadała częstsze spotkania, natomiast ostatnie było bodajże właśnie w marcu rok temu. 

Przekazuję ich potrzebę, że sołtysi czują potrzebę, aby te spotkania odbywały się częściej niż raz w roku, 

stąd wyraziłam wolę, że dzisiaj na sesji w wolnych wnioskach o to zapytam – czy Pani Wójt przewiduje, 

żeby te spotkania były częściej niż tylko raz w roku? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Ja powiem, że ja mam w ciągu roku wiele spotkań z sołtysami – każdorazowo 

jeżeli sołtys wyrazi takie oczekiwanie. Zwyczaj odpraw z sołtysami wprowadziłam w tej kadencji, tego 

zwyczaju nie było. W pierwszym roku chyba odbyły się 2 takie spotkania gremialne, a potem po zmianie 

stawek diet ustalono, że jedno spotkanie będzie obowiązkowe i to jest ta coroczna odprawa, a jakby 

była taka sytuacja konieczna to takie odprawy będę zwoływać częściej, ale ponieważ spotykam się 

indywidualnie bardzo często ze sołtysami to każdorazowo, jeżeli sołtys ma problem, to może zgłosić 

inicjatywę spotkania i każdorazowo jest to pozytywnie rozpatrzone – już nie mówiąc o rozmowach 

telefonicznych z sołtysami czy kontaktowaniu się w taki zwyczajowy sposób, więc troszkę tutaj nie do 

końca chyba rozumiem oczekiwania w związku z tym pytaniem. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Pani Wójt, ja nie oceniam. Ja tylko przekazuję potrzeby 

sołtysów, które sołtysi zgłaszają. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Może Pani doprecyzować którzy sołtysi? 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Nie, ja nie będę nazwiskami wymawiała, bo to nie jest moja 

intencja. Przekazuję tylko, że jest taka potrzeba, natomiast nie oceniam Pani Wójt. Pani Wójt sama 

uzna co z tą informacją zrobić. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Zrobimy może rozeznanie i jeżeli sołtysi będą mieli oczekiwania, żeby częściej 

spotykać się to oczywiście możemy takie odprawy częściej robić. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pani radna Maria Brykczyńska, proszę bardzo. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Ja mam pytanie nie wiem czy do Pani Wójt, czy do Komisji Petycji. 

Co z tą petycją, o której wspominałam ostatnio? Chodzi o petycję mieszkańców Wierzbiczan w sprawie 

chodnika. Już czas dawno minął, a nie mamy żadnej informacji. 

 

- Radny Jakub Fryza: Po Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która się odbyła przy okazji rozpatrywania 

tych dwóch spraw, które miały finał dzisiaj na sesji, postanowiliśmy przekazać tą petycję, zgodnie z 

właściwością, do Wójta Gminy Gniezno w celu dalszego rozpatrywania jej. Jako Komisja nie byliśmy 
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władni do podejmowania decyzji za lub przeciw, więc podjęliśmy decyzję o skierowaniu tego do Wójta 

Gminy Gniezno. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dobrze, dziękuję, to już wiem co mogę odpowiedzieć. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jeszcze bym chciał tutaj doprecyzować, bo to o co Pani radna 

pytała, o tą petycję tych mieszkańców – trzeba by mieszkańców, Panie Przewodniczący, poinformować; 

formalnie odpowiedzieć. Taka jest kompetencja, żeby wysłać im, że sprawa została przekazana po 

właściwości Wójtowi.  

 

- Radny Jakub Fryza: Poprzednio, gdzie dwukrotnie takie sytuacje miały miejsce, nigdy nie 

informowaliśmy. Kierowaliśmy pismo do Wójta Gminy Gniezno, że jako Komisja nie rozpatrujemy tego, 

natomiast jeżeli tutaj nastąpiły takie zmiany to oczywiście, nie ma problemu, ale to wydaje mi się, że 

chyba za pośrednictwem strony internetowej Urzędu Gminy. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jeżeli ktokolwiek składa petycję do Rady, ja przekazałem Państwu, 

Państwo uznali, że nie jesteście stroną, to trzeba poinformować mieszkańców co się dzieje z tym 

pismem, jaki jest tryb. Wystarczy zwykłe pismo, żeby oni wiedzieli, żeby nie musieli poprzez radną 

Brykczyńską pytać. 

 

- Radny Jakub Fryza: Dobrze, nie ma problemu. Myślę, że za pośrednictwem strony internetowej będzie 

trzeba zrobić taką odpowiedź, informację oficjalną. Dotychczas nie realizowaliśmy tego w żaden 

sposób, ale ok, nie ma problemu. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Drodzy Państwo, jeżeli Państwo radni nie mają pytań to na sali 

jest mieszkaniec Gminy Gniezno – Pan Kłosowicz. Pan chciał zabrać głos, tak? Mam zgłoszenie, proszę 

bardzo.  

 

- Eugeniusz Kłosowicz: Dzień dobry, moje nazwisko Eugeniusz Kłosowicz. Tutaj mam jedno pytanie do 

Pani Wójt. Czy Pani sobie ze mnie żarty robi? Proszę o odpowiedź. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Nie rozumiem tego pytania. Proszę powiedzieć na jakiej podstawie Pan takie 

pytanie wysuwa. 

 

- Eugeniusz Kłosowicz: Oczywiście, już Pani tłumaczę dlaczego wysuwam takie pytanie. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę wytłumaczyć radnym, bo jest Pan na sesji i jak Pan pyta to 

radni muszą też znać kontekst o co Pan pyta. 

 

- Eugeniusz Kłosowicz: Sprawa dotyczy tej ściany, która jest wymurowana w mojej części domu.  

Dostałem pismo, które sformułowane jest w ten sposób: 

„W toku toczącej się korespondencji dotyczącej rzekomego naruszenia Pana własności przez najemcę 

lokalu mieszkalnego, należącego do Gminy Gniezno, Wójt Gminy Gniezno zwraca się z uprzejmą prośbą 

o okazanie wszelkiej dokumentacji technicznej, która określi zakres naruszenia Pana własności. 

Powyższe dokumenty proszę przekazać w siedzibie Urzędu Gminy Gniezno przy ul. Reymonta w 

terminie 14 dni.” 
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Ja do Pani składałem 2 lata temu pismo i żadnej odpowiedzi nie otrzymałem, a Pani mnie tutaj prosi, 

że ja w ciągu 2 tygodni mam dokumenty dostarczyć. Pani myśli, że ja to mam na papierze toaletowym 

napisane, że to jest moje mieszkanie? Proszę mi odpowiedzieć na to. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Czyli rozumiem, że Pan takie pytanie zadał w oparciu o pismo, które Pan 

otrzymał, tak? 

 

- Eugeniusz Kłosowicz: Tak, ale to dotyczy starej sprawy. Sprawa jest, tak jak Pani doskonale wie… 

 

- Wójt Maria Suplicka: Pana obecność na sesji spowodowała, że zwróciliśmy się do Pana. 

Również Pana informacja przekazana na sesji o tym, że jest rzekome naruszenie własności, tak jak jest 

to ujęte w piśmie – to jest zwyczajowo używany zwrot, także to nie jest jakieś specjalnie użyte 

określenie. Pana informacja, że doszło do rzekomego naruszenia własności spowodowała,  

że uprzejmie Pana poprosiliśmy o przekazanie nam dokumentów, które by poświadczyły stan zgłaszany 

przez Pana. To było tylko uprzejme pismo proszące o takie dokumenty. Udzieliliśmy tutaj na 

dostarczenie tych dokumentów 14 dni i gdyby się okazało, że Pan tych dokumentów 

z jakiegokolwiek powodu nie może nam dostarczyć w ciągu 14 dni, wystarczyłoby tylko z nami się 

skontaktować albo poprosić o przedłużenie, wskazując z jakiego powodu. Z drugiej strony, gdyby się 

okazało jednak, że Pan tych dokumentów nie posiada z jakiegokolwiek powodu, to wystarczyłaby dla 

nas tylko informacja, że Pan nie posiada i my wiedzielibyśmy jak dalej próbować tą sprawę 

poprowadzić. Nikt sobie z Pana absolutnie nie robi żartów. 

 

- Eugeniusz Kłosowicz: Jeszcze mam pytanie. Czy jak ja bym u Pani wymurował ścianę, to by Pani jeszcze 

mi pączki kupiła za to? 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Szanowny Panie, miał Pan głos udzielony. To nie jest miejsce na, 

że tak powiem, takie ping-pongi. 

 

- Eugeniusz Kłosowicz: Panie Przewodniczący, tu nie ma stołu do tenisa, a Pan mówi o ping-pongu. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Ja rozumiem, ale to była przenośnia, proszę Pana. Proszę jeszcze 

w formie zapytania jedno pytanie zadać i to będzie ostatnie. To nie to miejsce, Pan tutaj nie będzie 

robił… 

 

- Eugeniusz Kłosowicz: To proszę mi powiedzieć gdzie jest miejsce. Ja chcę również Radzie Gminy to 

przedstawić, a nie tylko Pani Wójt, bo jak Pani Wójt nic nie może to może Wy coś pomożecie.  

Jak to wygląda? 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Był Pan bodajże w listopadzie i dużo informacji padło.  

Rada sądziła, że skoro Pan przyszedł, to organ wykonawczy, którym jest Pani Wójt, podejmie działania 

i zakładam, że jakieś działania były podjęte. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Żeby już nie przedłużać tej dyskusji, proponowałabym, żeby Pan oświadczył czy 

Pan posiada dokumenty, aby nam przekazać, które pozwoliłyby na dalsze nasze działania, czy mamy 

sami podejmować działania, zlecić inwentaryzację obiektu i na koszt gminy rozstrzygnąć czy doszło do 

rzekomego naruszenia własności czy nie. Czy Pan może tutaj publicznie takie oświadczenie złożyć?  

W normalnym trybie można by to zrobić już poza miejscem sesji, ale ponieważ Pan się zdecydował na 

sesji sprawę załatwiać to może do końca ją załatwmy tutaj na sesji. 
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- Eugeniusz Kłosowicz: Po to tutaj przyszedłem. Proszę Pani, ja byłem w listopadzie, piątego zostało 

pismo stworzone, a dostałem dziesiątego do rąk własnych, to też okres tego czasu… Nie wiem czy jest 

procedura, która obejmuje, że ileś dni to trwa, czy można po roku dać znać, że coś takiego jest, jeszcze 

mając jakieś propozycje, żebym z czymkolwiek tutaj przychodził? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Proszę Pana, tutaj został wyznaczony termin administracyjny 14 dni. Tak jak 

powiedziałam – gdyby Pan zwrócił się do nas z informacją, że Pan w ciągu 14 dni nie jest w stanie 

spełnić naszych oczekiwań to myślę, że pracownik przyjąłby tą informację i ugodowo załatwił 

przekazanie w późniejszym terminie. 

 

- Eugeniusz Kłosowicz: Proszę Pani, ale było dwóch pracowników Urzędu Gminy, porobili zdjęcia, 

opisane jest wszystko i to nie wystarcza? Codziennie będę miał komisję z gminy i będzie prosiła mnie, 

żebym powiedział skąd murarz wziął cement? Proszę mi odpowiedzieć na to, proszę Pani. 

Jak Pani zadałem pytanie czy Pani sobie ze mnie robi żarty to nadal trzymam tą samą formę pytania. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Ja dążyłabym do tego, żeby zamknąć tą dyskusję, dlatego poprosiłam Pana o 

informację. Jeżeli Pan posiada dokument, o który Pana prosiliśmy to proszę tylko powiedzieć, że Pan 

ten dokument posiada i w jakim terminie Pan jest w stanie nam dostarczyć ten dokument. 

 

- Eugeniusz Kłosowicz: Proszę Pani, gdybym takiego dokumentu nie miał, to tutaj jak jest Pani Mecenas 

to by mnie mogła wziąć zaraz za jakiś paragraf, że nie wiem o czym mówię. Myślę, że do Pani dociera 

to, że jakbym nie miał, gdyby to nie było moje to bym tutaj nie przychodził. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Czyli przychodząc tutaj rozumiem, że Pan może przy okazji nam tutaj ten 

dokument dostarczyć, tak? 

 

- Eugeniusz Kłosowicz: Nie, nie. Jak już Pani chce, żeby to było to proszę, żeby ktoś z gminy przyjechał 

i ja dostarczę. Jak tutaj byłem jak Pani zaczynała władać gminą to dałem Pani do skserowania w 

obecności zastępcy Wójta mój plan, moją działkę, cały plan. Przypomina sobie Pani to? Dzisiaj bym 

tego nie zrobił, proszę Pani, bo nie warto. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Czyli rozumiem, że Pan oczekuje, że pracownicy przyjadą do Pana, aby Pan mógł 

przekazać dokumenty wymagane do rozstrzygnięcia tej sprawy? 

 

- Eugeniusz Kłosowicz: Tak jak powiedziałem – jak przyjadą to ja to dam, ale to po co to jest potrzebne? 

Po to mi wybudowali tą ścianę, żebym tutaj przychodził i się męczył albo udowadniał, że to jest moje? 

Proszę Pani. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Wie Pan co, udzieliłem Panu głosu i zamykam dyskusję.  

Za chwilę się kończy sesja, więc możemy spotkać się i Pani Wójt myślę, że może po sesji chwilę zostać, 

żeby to przedyskutować. Ja już zabieram Panu głos w tym temacie i udzielam głos Panu radnemu 

Marianowi Kaźmierczakowi.  

 

- Eugeniusz Kłosowicz: Przepraszam bardzo, proszę Pana… 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Ale ja Panu już głos zabrałem. 
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- Eugeniusz Kłosowicz: Ja dwa razy byłem, tak jak Pani Wójt powiedziała, że trzeba było przyjechać, to 

ja dwa razy byłem w tym czasie chcąc rozmawiać z Panią i się zameldowałem w sekretariacie.  

Ja dwie godziny to na korytarzu czekałem, bo Pani była i Pani mnie nie przyjęła. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Ja przepraszam, ale to jest nieprawda co Pan mówi. To jest niemożliwe to co 

Pan mówi. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Ja zabrałem Panu głos i nie mam możliwości wyłączenia, więc po 

prostu proszę poczekać na koniec sesji. 

 

- Eugeniusz Kłosowicz: Ja rozumiem, że Pan tak samo ten temat mój potraktował jak Pani Wójt. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Nie, drogi Panie. Sesja nie jest od tego, żeby temat aż tak szeroko 

rozwijać. Pan złożył swoje zastrzeżenia, to jest nagrane i radni usłyszeli. Ja Panu głosu udzieliłem, ale 

tu nie ma na to miejsca, żeby Pan godzinę o tej sprawie gadał. Zapraszam Pana na koniec sesji, zaraz 

skończę sesję, to tyle. Udzielam głosu Panu radnemu Marianowi Kaźmierczakowi, proszę bardzo. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Dziękuję Panie Przewodniczący. W ramach wolnego głosu – myśmy 

rozmawiali na posiedzeniu Komisji Skarg i Wniosków i nieco przed posiedzeniem Komisji Skarg i 

Wniosków z Panią Mecenas. Mamy sytuacje takie, że mieszkańcy występują z różnego rodzaju 

pismami, które w różny sposób adresują. Nie każde pismo podpisane „petycja” jest petycją z punktu 

widzenia prawnego i językowego, i nie każde pismo z napisem „wniosek” jest wnioskiem, zatem prośba 

by była taka, żeby Komisja Skarg i Wniosków nie musiała robić tego, co musiała robić ostatnio, o czym 

mówił Pan Przewodniczący - wniosek czy petycja mieszkańców Wierzbiczan o budowę chodnika, bo 

my nie jesteśmy władni podejmować jakichkolwiek decyzji, zatem osoba, która zadekretowała to 

pismo do Komisji, powinna była poczytać. To było pismo skierowane do Wójta jako osoby władnej na 

wydanie zarządzenia, zlecenia opracowania planu itd. To jest poza nami, więc bardzo bym prosił, żeby 

przyszłościowo tego typu rzeczy się nie zdarzały. Jak jest petycja rzeczywiście stricte petycją to my ją 

rozpatrujemy, jak jest skarga to podobnie, ale często rzeczy, gdzie nie jesteśmy władni, gdzie Wójt 

decyduje o sprawach finansowych czy będzie plan czy go nie będzie, to powinno u Wójta skończyć 

drogę i Dział Inwestycji powinien odpowiedzieć, że w tym roku tak, albo w tym roku nie. Dzisiaj jeżeli 

złożyło iluś mieszkańców to Przewodniczący Komisji jaką drogą ma dać odpowiedź? Do sołtysa, do rady 

sołeckiej? Do kogo? 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Do osoby, która była wskazana do kontaktu. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Nie była wskazana jedna osoba. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Nie będę omawiał kodeksu kpa, bo nie jestem stroną, ale zawsze 

jest tak, że na każde pismo powinna być odpowiedź. Jeżeli sprawa jest skomplikowana to się informuje 

o komplikacji i się przekazuje i wskazuje się organ, do którego sprawa była skierowana. 

Jak ja piszę interpelację do powiatu przez Panią Wójt to Pani Wójt informuje, że sprawa jest przekazana 

dalej, bo ona nie jest władna w tej materii. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Panie Przewodniczący, to pismo, które przyszło, było adresowane do 

Wójta z napisem „wniosek”. Na tej zasadzie przyszło do Komisji Skarg i Wniosków. Ono powinno było 

zostać u Wójta i tylko tyle – wtedy urząd odpowiada i mamy sprawę zamkniętą. Komisja nie miała się 

czym zająć de facto, o to chodzi. 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Sprawą najbardziej istotną jest, żeby nadawca wiedział co się 

dzieje z jego pismem – to jest istota. Pani radna Maria Brykczyńska. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dziękuję. Mam w sumie dwie informacje. Jedną to mam prośbę, żeby 

Państwo radni i sołtysi wypełnili ankietę związaną ze zmianami klimatycznymi. Jest to bardzo ważne z 

tego względu, że chcemy przedstawić rekomendacje władzom Gminy Gniezno, zresztą Gmina Gniezno 

jest partnerem tego projektu. Liczę na Państwa zaangażowanie i wypełnienie ankiet nie tylko przez 

siebie, ale przez rodzinę, znajomych, sąsiadów, ponieważ według projektu, wskaźnikiem jest 300 

wypełnionych ankiet. Link do Państwa już został wysłany, także jeszcze raz bardzo proszę. 

Druga informacja – chcę od razu powiedzieć, że 13 lutego tego roku odbędzie się Komisja Gospodarki 

Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego na temat dopłat środowiskowych. Na Komisję 

zostali zaproszeni eksperci w tym zakresie – będzie ich trzech. Wszyscy, jeżeli chodzi o ekspertyzy 

siedliskowe i jedna osoba ptasie. Jest to o tyle ważne, że zmieniają się przepisy prawa unijnego. 

Wczoraj odbyło się Forum Rolnicze Powiatu Gnieźnieńskiego, na którym też byłam i wzięłam w nim 

udział. W związku z tym, oprócz tego, że rolnicy muszą procentowo w swoim obszarze mieć nieużytki 

czy użytki ekologiczne czy ugory, to właśnie jeżeli są użytki ekologiczne czy jakieś łąki, pastwiska gdzie 

znajduję się na tym terenie rośliny chronione to dodatkowo jeszcze można dostać za to dopłatę do 

2.000,00 zł za hektar. O tym wszystkim będą mówili eksperci i również są to osoby, które wypełniają 

wnioski i wtedy też można się dowiedzieć jak ten wniosek wypełnić. Mam prośbę, żeby Państwo też 

powiadomili rolników na swoim terenie, zaznajomili ich z tematem, bo w sumie to dla rolników jest to 

posiedzenie Komisji zwołane. Tyle z mojej strony. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani radna. Pani radna Agata Górna, proszę bardzo. 

 

- Radna Agata Górna: Ja się chciałam odnieść do słów mieszkańca, który przyszedł na sesję.  

Drodzy Państwo radni, wydaje mi się – przeanalizujmy trochę bardziej, więcej empatii – my i tak samo 

Pani Wójt i urząd. Jeżeli mieszkaniec przychodzi na sesję, jeżeli uprzednio pisał do gminy 2 lata temu; 

mówi, że przychodził; mówi, że kserował dokumenty to pytam się – kiedy się kończy nasza cierpliwość? 

Nasza jako radnych cierpliwość kończy się dość często, dość szybko. Mamy mieszkańca, który od dwóch 

lat chce pozytywie załatwić sprawę, przychodzi na sesję, a przyjście na sesję to już jest pewna 

determinacja tego człowieka. Przychodzi na sesję, po czym nie dowiaduje się żadnych konkretów. 

Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani radna. Udzielam głosu – Pan radny Jakub Fryza, 

proszę. 

 

- Radny Jakub Fryza: Ja bym chciał jeszcze nawiązać do wypowiedzi Pana radnego Mariana 

Kaźmierczaka, bo tu chodzi przede wszystkim o zawężenie obiegu tych dokumentów, żeby pewne 

rzeczy już nie wpływały do tej Komisji, bo już kilkukrotnie się wypowiadaliśmy w różnych sprawach 

petycji, żeby ich nie kierować do nas, jeżeli one dotyczą jakichś planów budżetowych itd. To jest jakiś 

tam czas, który trwa mniej lub więcej zanim my to rozpatrzymy, puścimy to dalej itd., a tak to już by te 

sprawy bezpośrednio szły do osoby odpowiedzialnej zajmującej się tym tematem. Jeszcze jest druga 

rzecz, zupełnie inny temat w związku z wybudowaniem nowego marketu w Szczytnikach Duchownych. 

Ogromny wpływ ma to w tej chwili na poruszanie się pojazdów po drodze zarówno powiatowej, jak i 

gminnej. Coraz więcej zaczyna się problemów, mało tego – wykonawca wjazdu, chodnika, może 

kawałka drogi wjazdowej do tego marketu tak wspaniale wykonał tą kostkę brukową, że zmniejszył pas 

ruchu w jednym kierunku o przynajmniej połowę, co ewidentnie widać stojąc na drodze. Fakt, że to nie 
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jest nasza droga. To jest droga powiatowa, ale bezwzględnie wpływa to na bezpieczeństwo poruszania 

się po tej drodze, a chciałbym zaznaczyć, że tam jest i szkoła, i teraz market. Dodatkowo jest to środek 

skrzyżowania, wyjazd na to skrzyżowanie. Tutaj już wielokrotnie mieszkańcy zaczynają zgłaszać 

problemy dotyczące poruszania się pojazdami w tym miejscu.  

Została złożona przeze mnie też interpelacja w tej sprawie do Wójta, ale ona bezwzględnie będzie 

bardziej… Autorem odpowiedzi ewentualnie może być tutaj powiat i słynna Komisja Bezpieczeństwa, 

na którą trafiają różne tego typu sprawy, a dotyczy to przemyślenia zmiany organizacji ruchu w tym 

miejscu i skłonienia się może ku temu, aby pierwszeństwo przejazdu w tym miejscu było z drogi 

gminnej w powiatową, co może spowodować większe bezpieczeństwo poruszania się po tej drodze, 

tym bardziej biorąc pod uwagę fakt tego, że tam są i pasy, i sygnalizacja świetlna, i często poruszają się 

tam też dzieci. Dodatkowo są tam jeszcze przystanki autobusowe, także w obszarze 50-70 m jest 

praktycznie wszystko, co można wymyślić. Prosiłbym też, żeby za tą interpelacją poszło jakieś 

zaangażowanie w przemyślenie faktyczne jak to rozwiązać, żeby tam było bezpiecznie przede 

wszystkim dla poruszających się zarówno przechodniów, jak i pojazdów. Dziękuję bardzo. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie radny. Czy jeszcze Państwo w tym punkcie 

chcieliby zabrać głos? Proszę bardzo, Przewodnicząca Butrymowicz. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Ja mam pytanie do Pani Wójt. Skoro tutaj okazuje się, że np. Pan, który 

tutaj dzisiaj przyszedł na sesję, skserował dokumenty i gdzieś tutaj one są w urzędzie to gdzie one mogą 

być w takim bądź razie? Skoro zostało to już raz zrobione, to nie zostało to w jakiś sposób zanotowane? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Być może są skompletowane w teczce sprawy, którą Pan tutaj posiada.  

Po prostu gdzieś są na pewno. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: A jeżeli ten budynek w połowie jest gminny z tego co kojarzę, to my w 

gminie rozumiem, że nie mamy dokumentacji od tego budynku? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Myślę, że tutaj problem trochę wynika z przeszłości, bo ta sprawa nie jest 

załatwiona od wielu lat.  

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Tak, tak, pamiętamy. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Pani Sekretarz tutaj wprost mówi – nie ma dokumentów. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: No to by trzeba było może faktycznie zlecić dokumentację tego budynku. 

 

- Wójt Maria Suplicka: My możemy tą dokumentację zrobić, ale pierwszy krok, który w tym kierunku 

wykonaliśmy to zapytaliśmy uprzejmie Pana czy posiada dokumentację. Wystarczyła odpowiedź „nie, 

nie posiadam” i my wtedy zlecimy inwentaryzację i przygotujemy wymagane dokumenty.  

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Rozumiem, że naszej części od razu też? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Tak, całą inwentaryzację obiektu zrobimy. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Dobrze, dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Drodzy Państwo, zamykam punkt 9. 
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10. Zakończenie obrad LXI sesji Rady Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Wobec wyczerpania porządku obrad, zamykam LXI sesję Rady 

Gminy Gniezno. Kolejna sesja wynikająca z planu pracy Rady odbędzie się 23 lutego. Dziękuję Państwu 

za udział. 

Dziękuję Państwu, którzy nas obserwowali w Internecie. 

 

Obrady LXI sesji Rady Gminy Gniezno zakończono o godz. 14.59. 

 

 

          Protokolant:           Obradom sesji przewodniczył: 

         Monika Salska         Mariusz Nawrocki 

                  oraz                    Przewodniczący Rady Gminy Gniezno 

      Monika Ofertowicz  

Biuro Rady Gminy Gniezno      


